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Αθήνα, σήµερα στις 30 Μαρτίου 2016, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
11.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟ-
ΠΟΥΛΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 31 Μαρτίου 2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 705/28-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Γρεβενών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρή-
στου Μπγιάλα προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε την αδειοδότηση των πρόχειρων καταλυµάτων
των κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων στο Νοµό Γρεβενών.

2. Η µε αριθµό 700/23-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Χατζηδάκη
προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχε-
τικά µε τη µη αξιοποίηση του «πακέτου Γιούνκερ».

3. Η µε αριθµό 697/22-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ
κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Εσωτερι-
κών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τη µεταφορά
του Παραρτήµατος Βιλίων Πυροσβεστικής Ακαδηµίας εκτός Ατ-
τικής.

4. Η µε αριθµό 704/28-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-
κολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την επικινδυνότητα του εθνικού δι-
κτύου Αµφιλοχίας–Λευκάδας–Πρέβεζας–Ηγουµενίτσας.

5. Η µε αριθµό 703/28-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Θεσσαλονίκης του Ποταµιού κ. Αικατερίνης Μάρκου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα του Νοσοκο-
µείου «Παπαγεωργίου».

6. Η µε αριθµό 698/23-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την τροπολογία για
τη ρύθµιση ζητηµάτων του Οργανισµού Διεξαγωγής Ιπποδρο-
µιών Ελλάδος (ΟΔΙΕ).

7. Η µε αριθµό 696/22-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας της Ένωσης Κεντρώων κ. Γεωργίου Κατσιαντώνη προς
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε
τη στασιµότητα στις προοπτικές ανάπτυξης του ιατρικού τουρι-
σµού στην Ελλάδα.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 701/23-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
εύρυθµη λειτουργία του αεροδροµίου «Καζαντζάκης».

2. Η µε αριθµό 702/28-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανά-
πτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε την κυβερνητική αδράνεια για
την αξιοποίηση του «πακέτου Γιούνκερ».

3. Η µε αριθµό 699/23-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχε-
τικά µε τη µονιµοποίηση Πυροσβεστών Πενταετίας στα πλαίσια
της οµογενοποίησης, την παροχή των δικαιούµενων επιδοµάτων
και τη χορήγηση αδειών µητρότητας.

4. Η µε αριθµό 675/17-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόνσολα
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υποστελέχωση του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Ρόδου και τα προβλήµατα λειτουργίας σε
νευραλγικούς τοµείς.

5. Η µε αριθµό 677/18-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πανα-
γιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «καθυ-
στέρηση του ενταφιασµού των Ελλήνων µαχητών του 1940 στην
Αλβανία».

6. Η µε αριθµό 673/17-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ.
Θεόδωρου Παπαθεοδώρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την έλλειψη στρατηγι-
κού σχεδιασµού για την αντιµετώπιση του προσφυγικού, τις κα-
θυστερήσεις στην εκταµίευση των ευρωπαϊκών πόρων, και τη µη
εφαρµογή του νόµου για τη χορήγηση ελληνικής ιθαγένειας. 

7. Η µε αριθµό 680/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε την αφαίρεση της ελληνικής ιθαγένειας από οµο-
γενείς της πρώην ΕΣΣΔ.

8. Η µε αριθµό 678/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τη δηµοσίευση της
ανάθεσης προµηθειών, υπηρεσιών και έργων για την αντιµετώ-
πιση του προσφυγικού – µεταναστευτικού.

9. Η µε αριθµό 681/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
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τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επανεξέταση του ύψους του προ-
στίµου που επιβάλλεται από την Επιθεώρηση Εργασίας και το
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ για κάθε αδήλωτο εργαζόµενο.

10. Η µε αριθµό 606/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης στελέχωσης
της ακτινοδιαγνωστικής κλινικής του Νοσοκοµείου Ξάνθης.

11. Η µε αριθµό 567/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Κατσανιώτη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε την επιβολή δηµοτικών τελών από το Δήµο της
Πάτρας σε επαγγελµατικές εγκαταστάσεις της περιοχής µε από-
φαση του Δηµοτικού Συµβουλίου.

12. Η µε αριθµό 466/1-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τα «εκατοµµύρια που µοιράζει η κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στα χρεωκοπηµένα κόµµατα».

13. Η µε αριθµό 615/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς
τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την ενδεχόµενη ίδρυση
γραφείων Τουρκικού Οργανισµού στην Ελλάδα.

14. Η µε αριθµό 621/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Ηλείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευ-
σταθίας (Έφης) Γεωργοπούλου - Σαλτάρη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε το έργο της κατασκευής της νέας πτέρυγας
του Νοσοκοµείου της Αµαλιάδας.

15. Η µε αριθµό 614/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «καλλιέργεια κλί-
µατος έντασης και τις µεθοδεύσεις του τουρκικού προξενείου
στη Θράκη».

16. Η µε αριθµό 583/26-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την
«εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας µας στους σκοπια-
νούς».

17. Η µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ελένης
Ζαρούλια προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα
λειτουργίας στο ΕΚΑΒ.

18. Η µε αριθµό 686/21-3-2016 Επίκαιρη Ερώτηση του ΣΤ’ Αν-
τιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµα-
στινού προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα του
Τµήµατος Επειγόντων Περιστατικών του Νοσοκοµείου Ρόδου.

19. Η µε αριθµό 660/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Καβάλας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικολάου Παναγιωτό-
πουλου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρι-
σµού, σχετικά µε την επαναφορά και αποκατάσταση της επιδό-
τησης µισθολογικού κόστους, βάσει Ευρωπαϊκών Κανονισµών.

20. Η µε αριθµό 661/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη
προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχε-
τικά µε την επαναφορά και αποκατάσταση µέτρου επιδότησης
µισθολογικού κόστους, βάσει Ευρωπαϊκών Κανονισµών.

21. Η µε αριθµό 625/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Τάσ-
σου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ελλείψεις στο Νο-
σοκοµείο και γενικότερα στο δηµόσιο τοµέα υγείας στη Λέσβο.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 2921/5-2-2016 ερώτηση της Βουλευτού Αττικής
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Παρα-
σκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
την εγκατάσταση ασθενοφόρου του ΕΚΑΒ στο Κέντρο Υγείας
Ραφήνας.

2. Η µε αριθµό 1512/27-11-2015 ερώτηση του Βουλευτή Β’
Αθηνών του Ποταµιού κ. Γεώργιου Αµυρά προς τον Υπουργό Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε τη διακοπή λειτουργίας

των βιοµηχανικών µονάδων που ρυπαίνουν τον Ασωπό, ύστερα
από την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Α. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συ-
νεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Κυπριακής
Δηµοκρατίας στους τοµείς Υποδοµής και Περιβάλλοντος/Ενέρ-
γειας».

Οι εισηγητές είναι ο κ. Γεώργιος Ντζιµάνης και ο κ. Αθανάσιος
Καββαδάς.

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να
λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτού
του Μνηµονίου Συνεργασίας.  

Β. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης της Δηµοκρατίας της Κορέας για την Αµοιβαία
Προστασία Διαβαθµισµένων Στρατιωτικών Πληροφοριών».

Οι εισηγητές είναι ο κ. Ιωάννης Δέδες και ο κ. Αθανάσιος Καβ-
βαδάς.

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να
λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτού
του Μνηµονίου Συνεργασίας.

Συγκεκριµένα οι θέσεις των κοµµάτων στην επιτροπή ήταν οι
εξής: 

Ο ΣΥΡΙΖΑ ψήφισε υπέρ.
Η Νέα Δηµοκρατία ψήφισε υπέρ.
Η Χρυσή Αυγή ψήφισε υπέρ.
Η Δηµοκρατική Συµπαράταξη ψήφισε υπέρ.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δήλωσε επιφύλαξη.
Το Ποτάµι ψήφισε υπέρ.
Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ψήφισαν υπέρ.
Η Ένωση Κεντρώων ψήφισε υπέρ.
Τώρα, όπως θα έχετε ενηµερωθεί, έχουν κατατεθεί κάποιες

τροπολογίες οι οποίες είναι εκπρόθεσµες. Κατατέθηκαν χθες και
θα τις υποστηρίξει εδώ ο κύριος Υπουργός, ο οποίος είναι
παρών.

Επειδή, σύµφωνα µε τη διαδικασία τον λόγο θα έπαιρνε µόνο
η κ. Κανέλλη, προτείνω να λάβουν τον λόγο για τις τροπολογίες
και οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Πρώτα να µιλήσουµε για τις συµβάσεις και
µετά για τις τροπολογίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι,
απλώς προτείνω τη διαδικασία για να τη γνωρίζουµε. 

Να µιλήσουν, λοιπόν, επί των τροπολογιών για πέντε λεπτά και
οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές, ώστε να τεθεί το πρώτο
θέµα που είναι αυτή η σύµβαση µε την Κύπρο. Συµφωνείτε; 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δηλαδή, θα τις συζητήσουµε µαζί, κυρία
Πρόεδρε; Δεν κατάλαβα τι είπατε. Θα συζητήσουµε πρώτα τις
δύο συµβάσεις, που θα µιλήσει ο Υπουργός κι εγώ που διαφωνώ,
και µετά θα µπούµε στις τροπολογίες και θα µιλήσουν όλοι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Γιατί έτσι όπως το είπατε είναι σαν να εν-

νοούσατε να µιλήσουν από την αρχή όλοι µε αφορµή τις τροπο-
λογίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Όχι, θα
µιλήσετε εσείς πρώτη.

Πριν σας δώσω, όµως, τον λόγο, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα
της Βουλής, είκοσι µαθητές και µαθήτριες και ένας συνοδός εκ-
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παιδευτικός από το 12ο Δηµοτικό Σχολείο Παλαιού Φαλήρου.
Η Βουλή τούς καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ορίστε, κυρία Κανέλλη, έχετε τον λόγο.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Προφανώς θα µιλήσω και για τις δυο συµ-

βάσεις για οικονοµία του χρόνου.
Τοποθετηθήκαµε και στην επιτροπή. Διατηρήσαµε κάποιες επι-

φυλάξεις µήπως και είχαµε κάποιες εξηγήσεις. 
Θα ξεκινήσω από τη συµφωνία µε την Κορέα. Κοιτάξτε να

δείτε, τα συµφέροντα της χώρας στην Άπω Ανατολή στο επίπεδο
στρατιωτικής συνεργασίας και ανταλλαγής πληροφοριών µε την
Κορέα ευθέως, δηλαδή εάν αφορούσαν την Ελλάδα και την
Κορέα, είναι περίπου ακατανόητα. 

Δεν µιλάµε ούτε για εµπορική συµφωνία ούτε για κάτι άλλο.
Μιλάµε για µια συµφωνία η οποία έγινε επί Υπουργίας του κ.
Αβραµόπουλου, έρχεται για επικύρωση εδώ κατά τη συνήθη
πρακτική, τη διαφανέστατη κοινοβουλευτική, µε καθυστέρηση
πάρα πολλών ετών.

Και καλό θα ήταν, κύριε Υπουργέ, αν µπορείτε -επειδή πιθα-
νότατα να υπάρχουν κι άλλες του Υπουργείου σας- να µας ενη-
µερώσετε ποιες ή πόσες άλλες συµφωνίες έχουν υπογραφεί µε
την ίδια χώρα κι αν υπάρχουν και εκκρεµείς που θα εµφανιστούν
αργότερα. Δηλαδή, τι έχουµε υπογράψει µέχρι τώρα κι αν υπάρ-
χει κάποια εκκρεµούσα.

Επίσης, θα ήταν πολύ καλό, κυρία Πρόεδρε, να γνωρίζουµε
πόσες συµφωνίες έχουν ήδη συναφθεί µε διάφορες χώρες στο
επίπεδο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας και εκκρεµεί η ψήφισή
τους. Διότι πρέπει να κάνουµε απολογισµό ηµερολογίων, που δεν
µπορούµε να τον ελέγξουµε από την ώρα που δεν έχουν έρθει
εδώ. Εσείς τις έχετε υπογράψει. 

Είναι, λοιπόν, µια συµφωνία στα πλαίσια στρατιωτικής συνερ-
γασίας. Η συνεργασία περιοριζόταν µόνο στις προµήθειες, όπως
υπαινίχθηκε κατά τη συζήτηση από τον Αναπληρωτή σας Υπουρ-
γό. Ας πούµε ότι θα µπορούσαµε και να την κατανοήσουµε. Εί-
µαστε, όµως, πεπεισµένοι και από τη συζήτηση και από τη µελέτη
της σύµβασης, ότι τα πάρε-δώσε δεν πρόκειται να σταµατήσουν
εκεί. Και διαφωνούµε, γιατί δεν βλέπουµε λόγους που να επιβά-
λουν στη χώρα για την υποστήριξη των συµφερόντων της, την
ανάπτυξη στρατιωτικής συνεργασίας µε την Κορέα, εκτός αν πε-
ριλαµβανόταν στη Λοζάνη. Ξέρω εγώ; Τι να σας πω, µέρες που
είναι και δύσκολες; Ως γνωστόν, όµως, η Κορέα δεν περιλαµβά-
νεται στη Λοζάνη για να πω ότι µας καίει στην περιοχή. Αντιλαµ-
βανόµαστε! Δεν κοροϊδευόµαστε! 

Στο πλαίσιο του ΝΑΤΟ και των συµφερόντων των Ηνωµένων
Πολιτειών και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, υπάρχει ένα πλέγµα που
πρέπει να δηµιουργηθεί. Σιγά µην σηκώσουµε κεφάλι. Σιγά µην
πούµε ότι εµάς δεν µας αφορά αυτό το πλέγµα. Θα µπούµε στην
πεπατηµένη, «τηρούµε τις συµφωνίες µας», θα υπηρετούµε τα
συµφέροντα τα αλλότρια, επειδή έχουµε υπογράψει αυτήν τη
συµφωνία. Δεν µπορεί, δηλαδή, να είναι ανεκτό από το ΝΑΤΟ και
τις Ηνωµένες Πολιτείες να αναπτύσσονται σχέσεις µε την Κίνα.
Είναι προφανές ότι ο µεγάλος ανταγωνιστής των Ηνωµένων Πο-
λιτειών σε αυτήν τη φάση και στο στρατιωτικό επίπεδο, ενδεχο-
µένως και στο διαστηµικό -δεν ξέρω και σε ποιο άλλο-, είναι η
Κίνα. 

Μετατοπίζονται τα αµερικανικά συµφέροντα και τα ανταγωνι-
στικά, ενδοϊµπεριαλιστικά και ενδοκαπιταλιστικά συµφέροντα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης µαζί µε τις Ηνωµένες Πολιτείες προς
την Ανατολή, από πίσω και ουρά η Ελλάς -αυτό µας λέτε µε
αυτήν τη συµφωνία- σε µια περιοχή και σε µια εποχή που οι αν-
ταγωνισµοί -και στρατιωτικοί- οξύνονται σε αυτήν την περιοχή.
Θα την καταψηφίσουµε.

Πάµε τώρα στην Κύπρο. Για την Κύπρο είναι δύσκολο να σας
πει κάτι κάποιος. Παράξενο είναι. Τι θα πεις; Θα πεις ότι είναι
κακό να συνεργαστεί η Ελλάδα µε την Κύπρο σε στρατιωτικό επί-
πεδο στο ζήτηµα των περιβαλλοντικών επιπτώσεων, ατυχηµάτων,
φυσικών καταστροφών, αν έρθει τσουνάµι, αν έρθουν σεισµοί;
Δεν θα µπορούσε κανένας να σας πει όχι.

Άµα την κοιτάξουµε, όµως, και τη µελετήσουµε λίγο βαθύτερα,
έχει ειδικά έργα. Ποια είναι τα ειδικά έργα; Σε τι είδους στρατιω-
τικές επιχειρήσεις αντιστοιχούν αυτά τα ειδικά έργα; Τι σχέση

έχουν αυτά τα ειδικά έργα σε επίπεδο στρατιωτικών επιχειρήσεων
και δοµών µε τις φυσικές καταστροφές και το τσουνάµι, τον δείκτη
βροχής, τον δείκτη ανέµου; Τι σχέση έχουν; Μήπως πρόκειται για
αποθήκες πυρηνικών χηµικών ή άλλων ραδιενεργών υλικών;
Μήπως! Λέµε τώρα! Μήπως για αποθήκες όπλων και πυροµαχι-
κών; Ειδικά έργα. Μήπως πρόκειται για ισχυρές κατασκευές, όπως
διάδροµοι απογείωσης - προσγείωσης βαρέων µεταφορικών αε-
ροσκαφών; Γιατί κι αυτά θα µπορούσαν να κρυφτούν πίσω από τέ-
τοια έργα.

Ο όρος ειδικά έργα είναι αρκετά ευρύς και δεν µας δίνετε δι-
ευκρίνιση. Θα την ζητούσα και θα παρακαλούσα να την έχουµε. 

Κλείνοντας, µε βάση τα ελληνικά δεδοµένα, που οι Ένοπλες
Δυνάµεις εξυπηρετούν το µεγαλύτερο µέρος τους, δεν πρόκειται
να ξεχάσουµε ότι σε συντριπτικό ποσοστό εξυπηρετούν νατοϊκές
και ευρωνατοϊκές ανάγκες. Δεν είµαστε σίγουροι αν η συγκεκρι-
µένη συµφωνία δεν οδηγεί τελικά, κύριε Υπουργέ, κυρία Πρό-
εδρε, σε εισαγωγή αντίστοιχων απαιτήσεων από το παράθυρο
και για την Κύπρο -εκεί είναι και η βασική µας ένσταση-, από την
ώρα που δεν είµαστε και δεν υπάρχουν επαρκείς εξηγήσεις και
αποσαφηνίσεις που να είναι και αξιόπιστες. Γιατί έχουµε δει και
τι συµβαίνει. Έχουµε δει και το ΝΑΤΟ στην περιοχή. 

Θα αναγκαστούµε να ψηφίσουµε «παρών».
Ευχαριστώ. Θα επανέλθω στις τροπολογίες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι υπάρχουν πολλές κυρώσεις συµ-
φωνιών οι οποίες δεν έχουν έρθει στη Βουλή ακόµα. Όταν ανέ-
λαβα το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας δεν υπήρχε γραφείο νοµο-
θετικής εργασίας, όπως προβλέπεται από τον νόµο. Συστήσαµε
το γραφείο αυτό στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας και µάλιστα εµ-
πλουτίστηκε µε το διπλωµατικό γραφείο, µε τρεις Πρέσβεις οι
οποίοι έχουν πάρει όλες τις συµβάσεις που έχουν υπογραφεί στο
παρελθόν και δεν έχουν ψηφιστεί από τη Βουλή. Έχει γίνει επε-
ξεργασία και έχουν σταλεί όλες στη Βουλή. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Πόσες είναι;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν είµαι σε θέση να σας
πω πόσες ακριβώς. Πάντως, έχουν έρθει όλες στη Βουλή, διότι
δηµιουργείται πρόβληµα –όπως αντιλαµβάνεστε- µε την καθυ-
στέρηση επικύρωσης τέτοιων συµβάσεων που έχει υπογράψει
το ελληνικό δηµόσιο και δεν έχουν επικυρωθεί από τη Βουλή. Το
νούµερο δεν µπορώ να το θυµηθώ. Είναι, όµως, στη Γραµµατεία
της Επιτροπής Εξωτερικών Υποθέσεων και Άµυνας.

Σκοπός µας είναι µέχρι τον Ιούνιο να µην υπάρχει καµµία σύµ-
βαση υπογεγραµµένη η οποία να µην έχει κυρωθεί ή µη κυρωθεί,
διότι δηµιουργούνται πάρα πολλά προβλήµατα.

Θα ήθελα να σας θυµίσω ότι αν, για παράδειγµα, είχαµε κυ-
ρώσει τη σύµβαση µε την Αλβανία, δεν θα αντιµετωπίζαµε τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουµε τώρα σε σχέση µε την ΑΟΖ.
Θα είχε τελειώσει το θέµα αυτό και θα είχε ξεκαθαρίσει.

Σκοπός µας είναι, λοιπόν, σε συνεργασία µε την Επιτροπή
Εξωτερικών Υποθέσεων και Άµυνας, όλες οι υπογραφείσες συµ-
φωνίες να έχουν κυρωθεί. Είναι στη γραµµατεία της επιτροπής.
Δεν είµαι σε θέση να σας δώσω αυτήν τη στιγµή τον ακριβή
αριθµό.

Τώρα, όσον αφορά τις δύο συµφωνίες θα ήθελα να πω τα
εξής: 

Η Κορέα είναι µια χώρα, που πράγµατι φαίνεται να είναι πολύ
µακριά. Όµως, σας θυµίζω πως η Κορέα τουλάχιστον…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι δα, κοκαλάκια Ελλήνων είναι. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν νοµίζω να είναι κανείς
υπέρ της βορείου Κορέας και να έχουµε τέτοιο θέµα.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δεν είναι µακριά για τα συµφέροντα. Πολύ
κοντά είναι!

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρόε-
δρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Η Κορέα είναι µια χώρα, η
οποία έχει µια τεράστια ναυπηγική βιοµηχανία. Αυτήν τη στιγµή,
αυτό που επιδιώκει η Ελλάδα µε την ανασυγκρότηση της ναυπη-
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γικής αµυντικής βιοµηχανίας, είναι να φέρουµε πίσω στα ελλη-
νικά ναυπηγία παραγωγές που θα καλύπτουν τις ανάγκες του
Πολεµικού Ναυτικού, αλλά θα µπορούν να καλύπτουν και εµπο-
ρικές ανάγκες για την αµυντική µας ναυπηγοκατασκευαστική βιο-
µηχανία, ανάγκες άλλων χωρών. Το ελληνικό πολεµικό πλοίο,
δηλαδή, θα πρέπει να γίνει στην Ελλάδα. 

Τέτοιου είδους, λοιπόν, συνεργασίες, συµφωνίες µε χώρες
όπως η Κορέα, µε ανταλλαγή πληροφοριών, πιστεύουµε ότι είναι
απαραίτητες για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε σε τέτοιες
συνέργειες, για να βάλουµε µπροστά και τη ζώνη του Περάµατος
αλλά και τα µεγάλα µας ναυπηγία όπως του Σκαραµαγκά που
αυτήν τη στιγµή διαχειρίζεται το Πολεµικό Ναυτικό, και τα άλλα
ναυπηγία όπως είναι η Σύρος, η Χαλκίδα και η Ελευσίνα.

Όσον αφορά την Κύπρο, να σας πω πως δεν υποκρύπτεται
καµµία συνεργασία σε πυρηνικά ή χηµικά. Μακριά από εµάς. Δεν
υπάρχουν τέτοιοι σχεδιασµοί. Για τα γενικά έργα, τα οποία λέτε,
θα σας δώσω ένα παράδειγµα. Δεν ξέρω όταν υπεγράφη αυτή η
σύµβαση, αν αναφερόταν σε αυτό. Πάντως, αυτήν τη στιγµή
έχουµε ανάγκη να κάνουµε κάποια έργα στο αεροδρόµιο «ΑΝ-
ΔΡΕΑΣ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ». Έχουν χαλάσει τα STOP, τα συρµατό-
σχοινα τα οποία βοηθούν στο να χρησιµοποιηθεί από στρατιω-
τικά αεροσκάφη το αεροδρόµιο αυτό και χρειάζεται να γίνουν
κάποια έργα.

Στο θέµα του περιβάλλοντος σας θυµίζω ότι είχαµε ένα τερά-
στιο ατύχηµα στην Κύπρο, ένα ατύχηµα το οποίο κόστισε και αν-
θρώπινες ζωές. Ιδίως όσον αφορά τη φύλαξη των πυροµαχικών,
η Ελλάδα µπορεί να δώσει τεχνογνωσία στην Εθνική Φρουρά.

Αυτή η σύµβαση καλύπτει τη στρατιωτική συνεργασία σε τέ-
τοιου είδους ανταλλαγή πληροφοριών, αλλά και εργασιών. Δεν
υποκρύπτεται πάντως, σας διαβεβαιώνω, τίποτα από όλα αυτά
τα οποία φοβάστε ότι υποκρύπτονται.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε.
Προχωρούµε στη συζήτηση των τροπολογιών.
Από τον ΣΥΡΙΖΑ, θέλει κάποιος να τοποθετηθεί;. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Εγώ θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Με τη

σειρά των κοµµάτων, παρακαλώ.
Από τη Νέα Δηµοκρατία τον λόγο θα λάβει στη συνέχεια ο κ.

Δένδιας.
Από τη Χρυσή Αυγή τον λόγο έχει ο κ. Κούζηλος για πέντε

λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, χθες το απόγευµα στις 19:15 ήρθαν δύο τρο-

πολογίες εκπρόθεσµες. 
Να µιλήσω πρώτα για τα αντισταθµιστικά οφέλη. Κοιτάξτε

πόσο είναι. Όσο καλή διάθεση κι αν έχει κάποιος, όσο και να
θέλει κάποιος να βοηθήσει το Υπουργείο, να υπάρχει λόγος να
είναι επείγον, µπορούσατε να το είχατε προβλέψει και να έρθει
στην επιτροπή. Τη φέρατε χθες στις 19:15. 

Η δεύτερη, για τα καύσιµα, µπορούσε και πάλι πολύ εύκολα
να έχει έρθει από την επιτροπή. 

Ήλθαν, λοιπόν, χθες το απόγευµα δύο πολύ σοβαρά θέµατα,
δύο τροπολογίες οι οποίες µπορεί να κινούνται προς τη θετική
κατεύθυνση, αλλά τι να κάνουµε κι εµείς; Πως θα προλάβουµε;
Κατηγορούσατε τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και κάνετε τα
ίδια και ακόµα χειρότερα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Λο-

βέρδος έχει τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, βρισκόµαστε στην

ίδια Αίθουσα λίγες ώρες µετά το χθεσινοβραδινό φιάσκο. Εγώ
δεν έχω την εµπειρία που έχουν άλλοι. Έχω, όµως, κι εγώ εδώ
κάποια χρόνια εµπειρίας. 

Κυρία Πρόεδρε, δεν θυµάµαι ποτέ συζήτηση χαµηλότερου επι-
πέδου από την χθεσινή. Έλεγες µέσα σου: «Γιατί το κάνουµε
αυτό; Πώς µας βλέπουν απ’ έξω οι πολίτες, σε αυτήν την κατάν-
τια;» Συζητούσαµε, ειδικά από µια ώρα και µετά, κυρία Πρόεδρε,
σαν τους ηλικιωµένους στο muppet show που βρίζει ο ένας τον
άλλον. Θεωρώ πως ήταν ό,τι χειρότερο έχει ζήσει τα τελευταία

χρόνια αυτή η Αίθουσα και έχει ακούσει. Λόγος φιλοκατήγορος,
χωρίς βάση, τρίχες κατσαρές. Ντροπή!

Τώρα, όσον αφορά στις τροπολογίες: 
Κύριε Υπουργέ, κάναµε µια συζήτηση στην Επιτροπή για τις

κυρώσεις των συµβάσεων σε πολύ καλό κλίµα και ήµασταν θετι-
κοί. Ερχόµαστε σήµερα εδώ, αντιγράφοντας πρόσφατο κακό
εαυτό µας, σε κυρώσεις συµβάσεων να φέρουµε τροπολογία.
Αυτό γινόταν σπανιότατα στο παρελθόν, για κάτι εξαιρετικά επεί-
γον, που το καταλάβαινε όλη η Αίθουσα. Εδώ και δύο-τρεις µήνες
κάθε κύρωση σύµβασης έχει νέα προσθήκη τροπολογιών και
αυτήν την, µε καλοσύνη του Προεδρείου, ερµηνεία του Κανονι-
σµού για να την κάνουµε αυτήν την κουβέντα. Διότι οι κυρώσεις
των συµβάσεων γίνονται µε εξαιρετικά γρήγορες διαδικασίες -
και σωστά- σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής. Αυτό που
κάνουµε τώρα είναι πρωτότυπο, µη ρυθµισµένο στον Κανονισµό.
Και το κάνουµε, διότι δεν είναι δυνατόν να µην παίρνουµε τον
λόγο επί κυρώσεων συµβάσεων, επειδή στην επιτροπή έχουµε
εκφράσει θετική γνώµη, ενώ ταυτόχρονα στην Ολοµέλεια έχουµε
τροπολογίες, ειδικά σαν και µία από αυτές τις σηµερινές, που
είναι ολόκληρο σχέδιο νόµου. 

Γιατί δεν επωφελείστε του καλού κλίµατος που υπάρχει στη
Διαρκή Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας, να φέρνετε τα σχέδια
νόµου εκεί και να τα συνοδεύετε µε τροπολογίες; Γιατί δεν µας
δίνετε το περιθώριο, συζητώντας εκεί µε το δικό σας Υπουργείο,
να δούµε τι ακριβώς θέλουν να ρυθµίσουν οι τροπολογίες σας
και να πάρετε και τη δική µας γνώµη, που δεν αποκλείεται να
είναι και θετική; Σας έχουµε πει στην Επιτροπή Εξωτερικών και
Άµυνας ότι χρειάζεται αναµόρφωση το νοµοθετικό πλαίσιο και
σε πολλά πράγµατα που θα επιταχύνουν οι διαδικασίες, θα είµα-
στε θετικοί. Γιατί δεν το αξιοποιείτε αυτό; Δεν το αξιοποιείτε.

Πάµε τώρα στις συγκεκριµένες τροπολογίες. 
Για την πρώτη, που αφορά την προµήθεια καυσίµων, οφείλετε

µια εξήγηση στο Σώµα. Δεν αντιλέγω ότι οι διαδικασίες είναι χρο-
νοβόρες. Συµβαίνει σε όλες τις προµήθειες του δηµοσίου αυτό.
Όµως, από το 1995, δηλαδή είκοσι ένα χρόνια, µε βάση αυτές
τις διαδικασίες, οι Ένοπλες Δυνάµεις κάνουν τις προµήθειές
τους στα καύσιµα -όπως γράφετε- ύψους 180 εκατοµµυρίων
ευρώ ετησίως -µεγάλες προµήθειες δηλαδή- και εξυπηρετούν
και όλο το κράτος τελικά, διότι δεν χρησιµοποιούν µόνο οι Ένο-
πλες Δυνάµεις τα καύσιµα αυτά, βοηθούν και την Αστυνοµία και
όπου αλλού µπορούν. Είκοσι ένα χρόνια αυτή η νοµοθεσία µε τις
τροποποιήσεις επιβίωσε. 

Φέρνετε τώρα εδώ µια διαδικασία επιτάχυνσης, που δεν είναι
νέα διαδικασία επιτάχυνσης, αλλά µια αδιαφανής διαδικασία. 

Δεν φοβάστε ότι κάποιοι µπορεί να κερδίσουν από αυτό και να
κατηγορείστε αδίκως; Νοµίζω ότι η νοµοτεχνική διατύπωση της
τροπολογίας δεν επιτρέπει να τη ψηφίσουµε. 

Κάποιος µε το δικό σας φιλοκατήγορο πνεύµα θα µπορούσε
και να την καταγγείλει, γιατί πριν από λίγο ο Αναπληρωτής σας
µας έφερε προµήθειες για τα hot spots και γενικά για το προ-
σφυγικό-µεταναστευτικό µε απευθείας ανάθεση. Για τα ΕΑΣ εδώ
στη Βουλή έχουµε µια ανοιχτή συζήτηση εδώ και εβδοµάδες. Θα
µπορούσε κάποιος και να σκεφτεί: «Αυτό το Υπουργείο πώς την
έχει δει, όλα από την ανάποδη;» 

Εγώ δεν το κάνω, δεν µου αρέσει αυτό. Αλλά σας λέω ότι η
διατύπωση της τροπολογίας σας αυτής είναι προβληµατική και
αρκετοί εντός και εκτός Αιθούσης θα σκεφτούν αν θα πρέπει να
την καταγγείλουν ή όχι. 

Πάµε τώρα στην άλλη τροπολογία για τα αντισταθµιστικά. Κατ’
αρχάς, η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου σε ό,τι αφορά την κα-
τάπτωση ποινικών ρητών σας επισηµαίνει ότι µπορεί να χάσουµε
λεφτά, δηλαδή το ελληνικό δηµόσιο, και σε αυτό πρέπει να το-
ποθετηθείτε. Καταπίπτουν ποινικές ρήτρες µε το προϊσχύσαν κα-
θεστώς και παύει να καταπίπτουν τώρα; Δηλαδή, σε αυτούς που
καθυστέρησαν να εκπληρώσουν τα αντισταθµιστικά τούς δίνετε
ένα συγχωροχάρτι; 

Ξέρετε πάρα πολύ καλά, καλύτερα από εµένα –εγώ δεν έχω
θητεύσει στο Υπουργείο σας- και όλο το ελληνικό πολιτικό σύ-
στηµα γνωρίζει τις προβληµατικές καταστάσεις που έχουν δηµι-
ουργηθεί µε τα αντισταθµιστικά. Εάν έχετε πληµµελή συµπεριφο-
ρά εκ µέρους των αντισυµβαλλοµένων και των υποχρεωµένων
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να είναι εντάξει στις προθεσµίες τους σε σχέση µε τα αντισταθ-
µιστικά, το πλεονέκτηµα αυτό δεν πρέπει να το χάσει το Υπουρ-
γείο, γιατί χάνει λεφτά. Αυτές είναι οι ρήτρες. 

Δεύτερον, το 2014 έγινε µια απόπειρα, για το ίδιο πρόβληµα,
προσαρµογής της νοµοθεσίας. Στην εισηγητική έκθεση λέτε ότι
παρ’ όλη αυτήν την απόπειρα που έγινε το 2014 και πάλι υπάρ-
χουν προβλήµατα και τα απαριθµείτε και είναι πολλά. 

Αναρωτιέµαι: Έχετε µια επιλογή επιτάχυνσης της διαδικασίας
ή κάνετε µια επιλογή αλλαγής του συνόλου της νοµοθεσίας και
µας τη φέρνετε 7:15’ το βράδυ της προτεραίας και δεν µπορούµε
να καταλάβουµε τι λέτε; Έχουµε αδυναµία να µπούµε στην ουσία
των διατάξεων. Κάνετε µια αλλαγή της νοµοθεσίας εδώ. 

Εγώ πραγµατικά, κύριε Υπουργέ, δεν µπορώ να τοποθετηθώ.
Εισηγούµαι και στο Σώµα –δεν συµβουλεύω κανέναν, ούτε πα-
ραινώ, αλλά θεωρώ ότι αυτή είναι η πιο λογική στάση- να µην την
ψηφίσουµε αυτήν την τροπολογία. Δεν ξέρουµε τι ψηφίζουµε,
για ένα θέµα που είναι σοβαρό και αποτελεί πληγή δεκαετιών για
την ελληνική πολιτεία. Θα έπρεπε να εκµεταλλευτείτε αυτήν τη
διαδικασία για να γίνει κουβέντα, διεισδυτικότατη συζήτηση στην
Διαρκή Επιτροπή και στην Ολοµέλεια. Κάνετε λάθος, κύριε
Υπουργέ. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-

γο έχει ο κ. Δένδιας για πέντε λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν θα εκµεταλλευτώ

ούτε το πεντάλεπτο το οποίο έχετε την καλοσύνη και ο Κανονι-
σµός να µου δώσει. Θα είµαι σαφής. 

Είναι πάντοτε ενοχλητικό για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
την Αντιπολίτευση, κύριε Υπουργέ, να έρχονται εκπρόθεσµες
τροπολογίες την τελευταία στιγµή. Το ξέρετε και εσείς και είµαι
σίγουρος ότι δεν σας περιποιεί χαρά το συγκεκριµένο. 

Πέραν, όµως, από το τυπικό επιχείρηµα, ερχόµαστε σε εξαι-
ρετικά δύσκολη θέση. Και ερχόµαστε σε εξαιρετικά δύσκολη
θέση, γιατί τα θέµατα αυτά αφορούν τις Ένοπλες Δυνάµεις της
χώρας, τις οποίες θέλουµε πάντοτε να ενισχύουµε και πάντοτε
να διατηρούµε -κατά το δυνατόν- τα ζητήµατα που τις αφορούν
εκτός της κοµµατικής και πολιτικής αντιπαράθεσης. Γι’ αυτό θα
θέλαµε να µπορούµε να ψηφίσουµε οποιαδήποτε διάταξη έρχε-
ται και αφορά τις Ένοπλες Δυνάµεις. Όµως, αυτές τις δύο τρο-
πολογίες δεν µπορούµε να τις ψηφίσουµε και να θέλουµε. 

Κατ’ αρχήν, ως προς την πρώτη τροπολογία που αφορά τα
καύσιµα, η ίδια η αιτιολογική της έκθεση δείχνει την έλλειψη σο-
βαρότητας της Κυβέρνησης και λυπάµαι που το λέω. Το Υπουρ-
γείο, για να καλύψει προφανώς και τον εαυτό του και τις Ένο-
πλες Δυνάµεις, ρητά στην αιτιολογική έκθεση οµιλεί για καθυ-
στέρηση, για διαδικασία που δεν ολοκληρώθηκε έγκαιρα πριν τη
λήξη της συµφωνίας-πλαίσιο για λόγους διαδικαστικούς που δεν
άπτονται του Υπουργείου. Άρα, προφανώς άπτονται της υπόλοι-
πης Κυβέρνησης. Και αναρωτιέµαι: Είναι σοβαρά αυτά τα πράγ-
µατα; Εντάξει, ας υποθέσουµε ότι για όλα τα άλλα θα µπορούσε
να υπάρχει µια χαλαρότης. Για τις Ένοπλες Δυνάµεις και εκεί χα-
λαρότης; 

Γνωρίζω τις Ένοπλες Δυνάµεις, έστω κι αν υπηρέτησα ως
Υπουργός ελάχιστες εβδοµάδες. Γνωρίζω πάρα πολύ καλά ότι
οι Έλληνες αξιωµατικοί είναι επιµελείς στην εκτέλεση των καθη-
κόντων τους. Κι άρα είµαι βέβαιος ότι οι επιτελείς του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας έγκαιρα έκαναν τη δουλειά τους. Αυτός
που δεν έκανε τη δουλειά του είναι η υπόλοιπη Κυβέρνηση και
αυτό είναι προφανές και οµολογείται στην έκθεση. Τώρα έρχεται
η Εθνική Αντιπροσωπεία να κάνει τι; Να άρει το συνολικό πλαίσιο
κανονιστικής διαδικασίας διαγωνισµών του δηµοσίου και να συ-
νοµολογήσει ότι όταν άλλοι «απεργούν», στην πραγµατικότητα
πρέπει οι διατάξεις που έχουν τεθεί υπέρ της διαφάνειας, υπέρ
του δηµοσίου συµφέροντος, υπέρ της εντιµότητας, υπέρ της δι-
καιοσύνης να κάµπτονται ασυζητητί; 

Χθες συζητάγαµε επτά ώρες εδώ. Και ως συµπέρασµα πολι-
τικό έρχεται από την Κυβέρνηση –αναφέροµαι συνολικά στην Κυ-
βέρνηση- αυτή η τροπολογία; Μάλιστα, δεν παρατηρώ να έχει
ληφθεί η συµβουλή από το ΣΑΓΕ, το συµβουλευτικό όργανο του
Υπουργού. Προφανώς οι επιτελείς, κύριε Υπουργέ, δεν έχουν
γνωµοδοτήσει επί του συγκεκριµένου ή αν έχουν γνωµοδοτήσει,

δεν φαίνεται από τις δυο τροπολογίες.
Ως προς το δεύτερο, νοµίζω ότι ο κ. Λοβέρδος σωστά τοπο-

θετήθηκε. Το δεύτερο αφορά την πιο αµαρτωλή ιστορία της µε-
ταπολιτευτικής περιόδου: τα αντισταθµιστικά. Είχε υπάρξει η
διάταξη του κ. Αβραµόπουλου µε µια καταληκτική ηµεροµηνία
το 2016. Έχετε εδώ ένα ολόκληρο νοµοθέτηµα στην πραγµατι-
κότητα. Τι εµποδίζει, κύριε Υπουργέ, αυτό να έρθει κανονικά στην
Επιτροπή να το συζητήσουµε; Ενηµερώστε. 

Έχουµε καλή διάθεση. Να βοηθήσουµε θέλουµε. Σας το λέω
ξεκάθαρα. Θέλουµε να βοηθήσουµε. Αλλά µη µας φέρνετε προ
καταστάσεων τις οποίες δεν µπορούµε να αντιµετωπίσουµε. Αι-
σθανόµεθα, όταν φέρνετε την τελευταία στιγµή τροπολογίες για
τις Ένοπλες Δυνάµεις, ότι βρισκόµαστε υπό το κράτος εκβια-
σµού και δεν το θέλουµε αυτό το πράγµα. 

Η πλειοψηφία έχει κι αυτή την ευθύνη της. Και ο καθένας από
εµάς έχει ατοµική ευθύνη, δεν έχει µόνο πολιτική ευθύνη. Από
αυτά δεν πέφτει η Κυβέρνηση. Τοποθετούµεθα απέναντι σε µια
πρακτική και στο συµφέρον του ελληνικού δηµοσίου και αν θέ-
λετε και στο συµφέρον των Ενόπλων Δυνάµεων. Παρακαλώ, λοι-
πόν και εσάς, όπως απευθύνοµαι στον Υπουργό, να µην
επιµείνετε σ’ αυτό. Δεν µας τιµούν αυτά τα πράγµατα µε κανένα
τρόπο. Εν πάση περιπτώσει, όµως, σας λέω ευθέως ότι εµείς δεν
έχουµε καµµία δυνατότητα να ψηφίσουµε καµία απ’ αυτές τις
δυο τροπολογίες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης  και
λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δυο Εύζωνες της Προεδρικής
Φρουράς.

Σας καλωσορίζουµε, γιατί δεν είναι σύνηθες να επισκέπτεστε
τη Βουλή. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες)
Τον λόγο έχει η κ. Κανέλλη από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-

λάδας.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ξενυχτήσατε χθες. Θέλω να µε κοιτάξετε στα

µάτια. Θέλω να µε κοιτάξετε στα µάτια και να µου µιλήσετε ειλι-
κρινά. Στ’ αλήθεια θέλετε να φέρετε να ναυπηγήσετε εδώ αυτά
που ναυπηγούνται στην Κορέα; Εγώ τότε ή είµαι από άλλη χώρα
ή ήµουν σε άλλο Κοινοβούλιο χθες το βράδυ.

Χθες το βράδυ εδώ ανάµεσα στα σκάνδαλα που κουβεντιάζατε
πετάχτηκαν και κουβέντες περί της υπαρκτής δέσµευσης από
την Ευρωπαϊκή Ένωση του τι δεν µπορούµε να κατασκευάσουµε
στον Σκαραµαγκά. Εποµένως, τι έρχεστε και µου λέτε τώρα ότι
θα τα φέρετε από την Κορέα; 

Να µου πείτε ότι θα φέρετε από την Κορέα –λυπάµαι που το
λέω- στολές παραλλαγής και µπερέδες και φτηνές µπότες που
έχουµε πάψει να τα φτιάχνουµε εδώ, άντε να σας πω «πάρτε τες,
γιατί τις βρήκατε φτηνότερες». Αλλά να µου λέτε ότι αυτή η συµ-
φωνία οδηγεί σε ενεργοποίηση ναυπήγησης πολεµικών σκαφών
στον Σκαραµαγκά; Εκεί όπου εµποδίστηκε οποιαδήποτε δραστη-
ριότητα; Δεν θέλω να εκπέσω στο να σας λέω τα ονόµατα των
εταιρειών οι οποίες συζητήθηκαν χθες σε ένα άλλο επίπεδο.
Αυτό δεν ενέχει τη θέση δευτερολογίας, αλλά να µην ακούγονται
εδώ ως καλές προθέσεις πράγµατα τα οποία δεν καλύπτουν νο-
µοθετικές αδυναµίες. 

Μία απ’ αυτές καθίσταται πλέον ύποπτη. Εδώ έχουµε έκθεση
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους λέει ότι είναι επικίνδυνο
να χαθούν χρήµατα, δικαιώµατα και διεκδικήσεις του δηµοσίου.

Αµ που έρχονται εκπρόθεσµα, αµ που έρχονται τελευταία
στιγµή, στα αντισταθµιστικά οφέλη κρύβονται πράγµατα τα
οποία είναι τερατώδη. Με έχετε ακούσει, δεν ήσασταν σε άλλο
Κοινοβούλιο. Το ΚΚΕ το έχετε ακούσει τον Σεπτέµβριο του 2014
τι λέγαµε εδώ για τα αντισταθµιστικά οφέλη και για την κουβέντα
που γινόταν περί καρκίνου, ήταν της µόδας. Ξέρετε, από τότε
µέχρι σήµερα, δύο χρόνια τώρα ακούµε για καρκινογενέσεις, πα-
θογένειες και διάφορα τέτοια άλλα ιατρικά ή ψυχιατρικά, όταν
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θέλουµε να καλύψουµε πολιτικές σκοπιµότητες πίσω από την νο-
µοθεσία. Τα αντισταθµιστικά οφέλη είναι η ουσία τούτων των
σκανδάλων. Είναι η ουσία πάσης φύσεως και µορφής των σκαν-
δαλωδών υποθέσεων, προθέσεων κρυµµένων πραγµάτων. 

Μην πάω στα καύσιµα τώρα, όπου σηµαία της Κυβέρνησης
είναι η πάταξη της λαθρεµπορίας καυσίµων. 

Πάµε τώρα στην ταχύτητα, διότι δεν είναι σε θέση να καλυ-
φθούν οι ανάγκες από ανεπάρκειες οι οποίες είναι απολύτως
ακατανόητες; Και έρχεστε και φέρνετε την παραµονή ένα ολό-
κληρο νοµοσχέδιο; Κοίταζα, βγήκα µέσα στη νύχτα να βρω τα
Πρακτικά µου από την προηγούµενη. 

Αυτό που έχετε φέρει για τα αντισταθµιστικά οφέλη, κυρία
Πρόεδρε, είναι ένα ολάκερο νοµοσχέδιο, το οποίο άξιζε -πι-
στέψτε µε, αν νοµίζετε ότι δεν διαβάζουµε, διαβάζουµε και µέσα
στη νύχτα- µια συζήτηση η οποία είναι της τάξης των πολλών
ωρών. Η κατάργηση ποινικών ρητρών µε το προηγούµενο επί-
θετο «αυτοδίκαια» γεννάει πολιτικά, οικονοµικά και ενδεχοµένως
άλλα ζητήµατα. Τι πάει να πει αυτοδίκαια κατάργηση; Ποιος είναι
το «αυτός» και ποιο είναι το «δίκαια» σε τελευταία ανάλυση; Αυ-
τοδίκαια κατάργηση ποινικών ρητρών για πράγµατα που δεν
διεκδίκησε και δεν πέτυχε το δηµόσιο ή που δεν ήλεγξε τον εκτε-
λεστή του χ’ έργου ή της χ’ παροχής αντισταθµιστικού οφέλους.
Ή δεν έχετε υπάρξει και δεν έχουµε υπάρξει όλοι µας µάρτυρες
επί µια εικοσαετία;

Μην ανησυχείτε, ακόµα και αν αποφασίσετε να καταργήσετε
τα αντισταθµιστικά οφέλη, δείτε τη µελέτη. Από πού προµηθεύε-
ται η χώρα; Προµηθεύεται από τρεις χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και µία εκτός. Τρεις χώρες είναι όλες και όλες από εκεί
που παίρνουµε. Δεν παίρνουµε πια και απ’ όλες. Αυτές έχουν τα
συµφέροντα. Και να τα καταργήσετε αύριο το πρωί, όντας µέσα
σε αυτές τις λυκοσυµµαχίες, ένοπλες ή µη, θα σας βρουν άλλον
τρόπο. 

Σας το έλεγα τον Σεπτέµβρη και το επαναλαµβάνω τώρα. Άλλα
αντισταθµιστικά οφέλη, θα είναι για τα ροδάκινα, θα είναι για τα
βερίκοκα, θα είναι για τις ελιές, άλλα πράγµατα θα βρεθούνε. Θα
κάνετε για τη δασµολόγηση προϊόντων, τον προορισµό εξαγω-
γών. Ξέρετε τι θα βρουν για να πετύχουν τα καλύτερα και µεγα-
λύτερά τους κέρδη; 

Εκτός αν συµφωνήσουµε τώρα ότι στο ζήτηµα των πολεµικών
βιοµηχανιών υπάρχουν και ευεργέτες, υπάρχουν «καλοί άνθρω-
ποι» σε όλο τον κόσµο που φτιάχνουν όπλα για το καλό, φτιά-
χνουν όπλα ειδικής επιλογής τα οποία κυνηγάνε µόνο τσι κακοί!
Δεν στέκουν αυτά τα πράγµατα εδώ µέσα. Δεν στέκουν.

Η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους σας δίνει να
καταλάβετε σε ποιες παγίδες θα πέσετε µε αυτήν την τροπολο-
γία. Κάνουµε δηµοκρατικά, κατά ανοχή του Προεδρείου, σήµερα
µια συζήτηση που τυπικά είναι εκτός Κανονισµού, γιατί είναι
εκτός Κανονισµού η συζήτηση που κάνουµε σήµερα εδώ αυτήν
τη στιγµή, είναι εκτός Κανονισµού η συζήτηση η αναλυτική επί
τροπολογιών. 

Για καλοσκεφτείτε το. Δηλαδή, µε αυτήν τη διαδικασία αναγ-
καζόµαστε τάχα µου δήθεν -όχι τάχα µου δήθεν, δεν αµφισβητώ
την πρόθεση του Προεδρείου, ούτε την πρόθεση των συναδέλ-
φων Βουλευτών που θέλησαν να µιλήσουν- να µπούµε σε παρά-
νοµη λειτουργεία και χρήση του Κανονισµού, για να µην χρησι-
µοποιώ και βαρείς όρους, σε καταχρηστική λειτουργία του Κα-
νονισµού, για να περάσουµε καταχρηστικά µια τροπολογία επί
ενός ζητήµατος το οποίο χρήζει µελέτης, πρόνοιας, συζήτησης,
πολιτικής τοποθέτησης και µπορούσε να έχει γίνει όλες αυτές
τις ηµέρες. Σε τελευταία ανάλυση, θα σας έλεγα ότι δεν θα µας
πείραζε να βάλουµε και µια εµβόλιµη συνεδρίαση στην επιτροπή.

Ξέρετε πώς αισθάνεται κάποιος ειδικά όταν αφορά στις Ένο-
πλες Δυνάµεις; Δείτε το δηλαδή σε τελευταία ανάλυση. Έχετε
άλλου τύπου διαβαθµίσεις στα Υπουργεία. Όλα τα Υπουργεία
όλων των Ενόπλων Δυνάµεων έχουν απόρρητο, διαβάθµιση, χίλια
δύο. Έρχεται τώρα και γράφει «εκπρόθεσµος» µε παράτυπη δια-
δικασία για πράγµατα που αφορούν -µεταξύ µας τώρα, για να
κοιταζόµαστε ευθέως- λεφτά.

Τα αντισταθµιστικά οφέλη είναι λεφτά, είναι µέθοδοι. Τα καύ-
σιµα είναι λεφτά. Και είναι λεφτά, πράγµα που σηµαίνει και
κέρδη. Και είναι παραποίηση διαδικασιών για την καταλληλότερη

και ευκολότερη ικανοποίηση αυτών που πάνε να βγάλουν κέρδος
από τα αντισταθµιστικά οφέλη ή να πουλήσουν καύσιµα σε βά-
ρος των δικών µας συµφερόντων. Τι διευκολύνουµε δηλαδή; Την
παραγωγή κερδών; Το θέλετε; Αποκλείεται να το θέλετε. Παρά
µόνο αν το παρουσιάσετε –γιατί το θέλετε στην πραγµατικότητα-
ως συµβατική υποχρέωση, πίεση χρόνου και κακή τη µοίρα της
στην Ελλάδα και στην ελληνική πραγµατικότητα. 

Δεν µπορούµε να τις ψηφίσουµε. Δεν µπορούµε! Δέχοµαι εν
µέρει την εξήγησή σας για τα έργα στην Κύπρο, γι’ αυτό και δια-
τηρώ το παρών, αλλά ό,τι είναι στο αεροδρόµιο, είναι στο αερο-
δρόµιο. Και όταν ακούµε για αεροδρόµια, κάποιος πρέπει να
διευκρινίζει, ποια έργα, πού έργα, πώς έργα και γιατί. 

Και θα σας παρακαλούσα πάρα πολύ να ξέρετε και να µάθετε
ότι δεν έχουµε αριθµό από τη γενική γραµµατεία. Και είναι άρτια
και λειτουργεί µέχρι στιγµής άψογα και µε οµόφωνο πνεύµα η
Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας. Δεν έχουµε κάποιον. Κάθε
φορά που ρωτάµε, µας λένε «είναι πολλές, είναι πολλές και θα
έρθουν». Από αυτές θα µπορούσατε να µου διευκρινίσετε πόσες
αφορούν στην Κορέα. 

Θα καταψηφίσουµε και τις δύο τροπολογίες µετά πάθους.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Αµυρά, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο σηµερινός απόηχος της χθε-

σινοβραδινής συζήτησης εδώ των πολιτικών Αρχηγών, όσον
αφορά τους πολίτες, ήταν ο εξής: Τι νόηµα είχε η χθεσινή συζή-
τηση που προκάλεσε ο κ. Τσίπρας; Βρήκαµε ένα µίνιµουµ συνεν-
νόησης; Το πεδίο ήταν καυτό. Οι παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη,
ο τρόπος που θα χτυπήσουµε τη διαπλοκή, πώς τις γκρίζες
ζώνες θα τις κάνουµε πεντακάθαρες και θα ρίξουµε το φως των
προβολέων. Και να που αφ’ ενός κυρίως τα δύο µεγάλα κόµµατα
εκµεταλλεύτηκαν αυτήν τη συζήτηση για να οξύνουν την κατά-
σταση, βλέποντας µόνο στα κοµµατικά τους ακροατήρια, ενώ η
χώρα θέλει ένα µίνιµουµ συναίνεσης και συνεννόησης. 

Κι ενώ εσείς, κύριε Υπουργέ, αγαπητέ κύριε Καµµένε, χθες ξε-
λαρυγγιαστήκατε να µιλάτε για την ανάγκη χτυπήµατος της δια-
πλοκής, σήµερα είστε ανακόλουθος µε αυτά που λέγατε χθες το
βράδυ, λίγες ώρες µόνο µετά. Γιατί; Θα σας πω, κύριε Καµµένε,
γιατί. Μην αντιδράτε. Διότι παρακάµπτετε µια διαδικασία δοκι-
µασµένη, χρονοβόρα µεν αλλά δοκιµασµένη, µια διαδικασία δη-
λαδή –και αναφέροµαι στην πρώτη τροπολογία για τα καύσιµα
του ν. 2286- βάσει της οποίας µε το άρθρο 3 αυτού του νόµου
υπήρχε µία επιτροπή όπου συµµετείχαν και δικαστικοί και εκπρό-
σωποι των κοµµάτων, ούτως ώστε η προµήθεια καυσίµων ύψους
180 εκατοµµυρίων ευρώ τον χρόνο από τις Ένοπλες Δυνάµεις
να είµαστε σίγουροι ότι θα γίνει µέσω των πιο σωστών κριτηρίων. 

Τώρα εδώ τι κάνετε; Φέρνετε µια fast track διαδικασία. Είναι
fast track η διαδικασία σας. Και δεν µας εξηγείτε επαρκώς για
ποιον λόγο φεύγετε από τη ναι µεν χρονοβόρα, αλλά τουλάχι-
στον σε ένα µίνιµουµ βαθµό διαφανή διαδικασία, ώστε να µην
µπαίνουν οι διαπλεκόµενοι, οι πολέµαρχοι, οι έµποροι όπλων στο
Υπουργείο και να καθορίζουν το παιχνίδι από τα καύσιµα µέχρι
την τελευταία σφαίρα. 

Και σας ερωτώ λοιπόν εγώ για ποιον λόγο. Και ποιοι είναι αυτοί
οι λόγοι που λέτε εσείς ότι η διαδικασία ήταν χρονοβόρος και δε-
δοµένου ότι εσείς ως Υπουργείο µεριµνήσατε εγκαίρως, κάποιοι
άλλοι δεν µερίµνησαν εγκαίρως κι έτσι βρισκόµαστε εκτός των
χρονικών προθεσµιών; Σας ερωτώ λοιπόν, πονάει δόντι, κόβει κε-
φάλι; Ποιοι άργησαν; Ποιοι δεν ακολούθησαν τις διαδικασίες του
νόµου, ούτως ώστε τώρα µας φέρνετε προ τετελεσµένου µε µία
εκπρόθεσµη τροπολογία, λέγοντάς µας ότι τώρα πια τα καύσιµα
που θα προµηθεύονται οι Ένοπλες Δυνάµεις, ύψους περίπου 180
εκατοµµυρίων ευρώ τον χρόνο, θα πηγαίνουν µε µία διαδικασία
διαφορετική και κατά την άποψή µας µία γκρίζα διαδικασία; 

Εµείς δεν υπάρχει περίπτωση, µε το πρόσχηµα εδώ του κατε-
πείγοντος που εσείς µας φέρνετε, να ψηφίσουµε αυτήν την τρο-
πολογία. Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να την αποσύρετε και να
µας εξηγήσετε επαρκώς τους λόγους της καθυστέρησης της
ολοκλήρωσης της διαδικασίας της προµήθειας των καυσίµων,
βάσει του νόµου που ορίζει την προµήθεια αγαθών σηµαντικής
οικονοµικής ή τεχνολογικής αξίας.
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Αυτά σε σχέση µε την πρώτη τροπολογία. Εµείς σας ζητάµε
να την αποσύρετε, όπως επίσης και τη δεύτερη για τα αντισταθ-
µιστικά οφέλη. 

Χθες εσείς δεν µιλάγατε για τους εµπόρους όπλων; Να τοι οι
έµποροι όπλων, λοιπόν. Εσείς χθες δεν µιλάγατε για τον κ. Λια-
κουνάκο;  

Πείτε µου τώρα: Πώς θα διασφαλίσετε ότι οι γνωστοί «αρου-
ραίοι» του δηµοσίου χρήµατος, βάσει αυτής της τροπολογίας,
δεν θα βρουν πεδίο δόξης λαµπρόν; Θέλω την απάντησή σας σε
αυτό. 

Επίσης, πείτε µας: Δεν σας απασχολεί το ύψος της απώλειας
εσόδων από την πρόβλεψη της κατάργησης των προβλεπόµενων
ποινικών ρητρών που αφορούν ανεκτέλεστες υποχρεώσεις; Δη-
µόσιο χρήµα είναι. Το λέει η ειδική έκθεση. Το ανέφερε, νοµίζω,
ο κ. Λοβέρδος. Η ίδια η έκθεση λέει ότι θα χαθούν δηµόσια χρή-
µατα. 

Επιπλέον, οι «αρουραίοι» της διαπλοκής που βρίσκονται πέριξ
των προµηθειών του ελληνικού δηµοσίου ή και στην καρδιά του
θα κάνουν πάρτι. 

Εµείς, λοιπόν, σας λέµε: Αποσύρετε αυτές τις τροπολογίες -
εµείς θα τις καταψηφίσουµε- και φέρτε νοµοσχέδιο στην επι-
τροπή. Διαβούλευση, διαφάνεια, λογοδοσία είναι τα βασικά κρι-
τήρια τουλάχιστον που θα πρέπει κάποιος να έχει στο µυαλό του,
αν όντως θέλει να χτυπήσει τη διαπλοκή και επιτέλους, να φέρει
µια διαφάνεια σε αυτό το φαύλο σύστηµα ή το ηµιφαύλο, κατά
περίπτωση, σύστηµα προµηθειών του δηµοσίου. 

Εµείς αυτά έχουµε να σας πούµε. Και σας ξαναλέω: Καλύτερα,
κύριε Υπουργέ, να µην επιµείνετε σε αυτές τις τροπολογίες. Να
τις αποσύρετε και να τις φέρετε από την κανονική διαδικασία,
δηλαδή µέσα από την επιτροπή και από τη βάσανο του ελέγχου
της λογοδοσίας και της διαφάνειας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, είκοσι δύο µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Καντάνου
Χανίων και ΕΠΑΛ Καντάνου Χανίων. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κατσίκης για πέντε λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούγοντας µε προσοχή τους

εισηγητές των κοµµάτων, παρατηρώ δύο πράγµατα: 
Το πρώτο είναι ότι τίθεται τυπολατρικά το θέµα αν πρέπει να

συζητηθούν τροπολογίες που αφορούν το Υπουργείο Άµυνας.
Και νοµίζω ότι το νοµοσχέδιο το οποίο σήµερα συζητάµε και ψη-
φίζουµε επιτρέπει την ενσωµάτωση τροπολογιών που έχουν
άµεση σχέση µε το Υπουργείο Άµυνας. 

Το δεύτερο, το οποίο παρατηρώ, είναι επί της ουσίας αν αυτές
οι δύο τροπολογίες έχουν βάσιµους λόγους, ώστε να στηριχθούν
από το Σώµα της Βουλής ή όχι. 

Ξεκινώ από την πρώτη που αφορά τα καύσιµα. Κατ’ αρχάς, ξέ-
ρουµε ότι είναι επιβεβληµένη –το δεχόµαστε όλοι- και αδήριτη η
ανάγκη εφοδιασµού του στρατού µε προµήθειες, όπως είναι τα
καύσιµα. Βεβαίως, πρέπει να διακρίνουµε τις υπηρεσίες των Ενό-
πλων Δυνάµεων από οποιεσδήποτε άλλες υπηρεσίες του δηµο-
σίου τοµέα, σε ό,τι αφορά το θέµα των προµηθειών. Η ανάγκη
ετοιµότητας των Ενόπλων Δυνάµεων επιβάλλει οπωσδήποτε να
επιλυθεί τάχιστα αυτό το θέµα. Όταν λέω τάχιστα, εννοώ ότι στο
παρελθόν και µέχρι τώρα η διαδικασία, όπως εδέχθη και ο κ. Λο-
βέρδος, υπήρξε χρονοβόρος και ενεργοβόρος. 

Και επειδή οι τοποθετήσεις συναδέλφων εστίασαν περισσό-
τερο στο γεγονός της διαφάνειας, την οποία προσωπικά πιστεύω
ότι η σηµερινή Κυβέρνηση ευαγγελίζεται, έχω να πω τούτο: Όταν
η τροπολογία καταργεί το άρθρο 3 του νόµου, καταργώντας τις
αρµόδιες επιτροπές, οι οποίες αποφάσιζαν για τις προµήθειες
και αντ’ αυτού έρχεται διαγωνισµός, ο οποίος θα προσδιορίσει

τον τρόπο µε τον οποίο θα γίνουν οι νέες προµήθειες εν προκει-
µένω στο θέµα των καυσίµων, δεν καταλαβαίνω πού αυτή η δια-
δικασία, πού αυτή η τροπολογία εισάγει το διαβλητό, το τρωτό
και δεν πείθει τους αγαπητούς συναδέλφους ότι είναι µία τρο-
πολογία η οποία θα πρέπει να ψηφιστεί, αφού διαγωνιστικές θα
είναι οι διαδικασίες οι οποίες θα την προβλέπουν. 

Έρχοµαι στη δεύτερη τροπολογία, η οποία αφορά τις συµβά-
σεις αντισταθµιστικών οφελών. Ειλικρινά, θέλω να ρωτήσω: Σε
ποιον φορέα του δηµοσίου δεν έχει συµβεί αυτό; 

Επιτρέψετε µου να εκφράσω ένα προσωπικό βίωµα υπηρετών-
τας την τοπική αυτοδιοίκηση, πόσες παρατάσεις δίδαµε τον
χρόνο, επειδή οι συµβατικές υποχρεώσεις εκείνων που όφειλαν
να εκτελέσουν ένα έργο, δεν εκπληρούντο στον προκαθορισµένο
χρόνο και γι’ αυτόν τον λόγο δίναµε τις παρατάσεις. 

Η νέα τροπολογία, λοιπόν, δηµιουργεί νέες συµβάσεις, χωρίς
να αποκλείει τις ποινικές ρήτρες οι οποίες, βεβαίως, υφίστανται,
όπως υφίστανται και οι εγγυητικές επιστολές. Δίδεται, όµως, µία
ευκαιρία σε αυτούς τους ανθρώπους, σε αυτές τις εταιρείες, σε
αυτούς τους αντισυµβαλλόµενους, να µπορέσουν να είναι συνε-
πείς µε τις συµβατικές τους υποχρεώσεις. 

Τι εξυπηρετεί πραγµατικά το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, να
εκπέσουν οι εγγυητικές επιστολές και να εφαρµοστεί η διάταξη
περί ποινικών ρητρών ή να εκτελεστεί η συµβατική υποχρέωση
στη βάση του αντισταθµιστικού οφέλους; Πιστεύω ότι εκείνο το
οποίο ωφελεί είναι να αποδοθεί το αντισταθµιστικό όφελος και
να δοθεί η παράταση του χρόνου, όπως δίδεται πάντα, προκει-
µένου ο αντισυµβαλλόµενος να είναι συνεπής µε τις υποχρεώ-
σεις αυτές. 

Και για τις δύο τροπολογίες, εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες,
ψηφίζουµε «ναι». 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λόγο

έχει ο κ. Σαρίδης από την Ένωση Κεντρώων.  
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, θα συµφωνήσω κι εγώ µε τους συναδέλφους

µου στο γιατί φέρνετε στην παρούσα φάση δύο τροπολογίες, εκ
των οποίων η µία, όσον αφορά το θέµα των αντισταθµιστικών
οφειλών, είναι εξαιρετικά σηµαντική και θα σας εξηγήσω γιατί. 

Στις 22 Δεκεµβρίου σας είχα κάνει µία ερώτηση για τα αντι-
σταθµιστικά οφέλη, µέσα στα πλαίσια του κοινοβουλευτικού
ελέγχου. Εκεί, λοιπόν, έµαθα ότι τα αντισταθµιστικά οφέλη µι-
λάνε για 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Στο τέλος της απάντησης γράφετε το εξής: «Περαιτέρω, σύµ-
φωνα µε τις προβλέψεις του ν.4284/14, οι ρυθµιζόµενες µε αυτόν
ΣΑΩ θα πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί έως το τέλος του 2016.
Το ΥΠΕΘΑ έχει αναγνωρίσει ότι το υπόψη χρονικό περιθώριο κα-
θιστά δύσκολη την συνέχιση αξιοποίησης των ρυθµίσεών του,
καθώς το εναποµένον χρονικό διάστηµα πιθανώς δεν επαρκεί για
την έγκριση και υλοποίηση νέων προγραµµάτων ΑΩ. 

Γι’ αυτό τον λόγο, αλλά και λόγω άλλων δυσχερειών εφαρµο-
γής, βρίσκεται σε εξέλιξη νοµοθετική διεργασία προκειµένου να
καταστεί σαφής και οµαλά εφαρµόσιµη η ρύθµιση. Επιπλέον,
προς όφελος της Εθνικής Άµυνας…κλπ.». Αυτή την απάντηση
µάς την δώσατε στις 14 Ιανουαρίου. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» έχετε µπει
ποτέ; Υπάρχει νοµοσχέδιο κατατεθειµένο, κύριε Σαρίδη. Το έχετε
διαβάσει;  

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Βεβαίως. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Και τι λέει; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Για τις ρυθµίσεις αυτές, κύριε Υπουργέ,

λέτε ότι θα γίνουν κάποιες νοµοθετικές ρυθµίσεις. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Είναι στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ».
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Αυτές δεν αφορούν το συγκεκριµένο για

τα αντισταθµιστικά οφέλη; Το αφορούν, κύριε Υπουργέ. Είναι
πάρα πολύ µεγάλο το ποσό για να µπορέσουµε σε αυτή τη φάση,
χωρίς κάποια πληροφόρηση, χωρίς κάποια ενηµέρωση, χωρίς
κάποια συζήτηση, να ψηφίσουµε τη συγκεκριµένη τροπολογία. 

Όσον αφορά την τροπολογία των καυσίµων, παρ’ όλο που λέτε
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ότι δεν επιβαρύνει σε τίποτα τον κρατικό προϋπολογισµό, ο τρό-
πος µε τον οποίον έρχεται αυτή τη στιγµή στη Βουλή µάς πονη-
ρεύει. 

Για εµάς, θα έπρεπε να αποσύρετε τις τροπολογίες, να τις φέ-
ρετε στις επιτροπές, να τις συζητήσουµε µέσα σε ένα νοµοσχέ-
διο, να µπορέσουµε να εκφράσουµε την άποψή µας, για να τις
στηρίξουµε, εάν και εφόσον είναι σωστές.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να
έχω τον λόγο; 

ΠΡΟΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τι θα θέ-
λατε; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα, ως Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος, να πω κάτι στον κύριο Υπουργό. Έτσι
είναι η διαδικασία. 

ΠΡΟΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,
έχετε τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, πριν τοπο-
θετηθείτε, θα ήθελα να σκεφτείτε πολύ σοβαρά την απόσυρση
των δύο τροπολογιών, να συζητηθούν όπως θα έπρεπε στην επι-
τροπή και να εξηγήσετε όλα αυτά που δεν µπορούν να εξηγη-
θούν εδώ σε αυτή τη διαδικασία, γιατί µας γεννώνται πάρα
πολλές απορίες. 

Χθες το βράδυ, πράγµατι ειπώθηκε από πολλούς συναδέλ-
φους, έγινε µία συζήτηση η οποία δεν τιµά το ελληνικό Κοινο-
βούλιο, µια συζήτηση όπου η Κυβέρνηση και η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση έδιναν µία µάχη για το ποιος έχει περισσότερα δηµο-
σιεύµατα, περισσότερες σχέσεις µε εφηµερίδες κ.λπ.. Αυτό βλέ-
παµε κι αυτά κατατέθηκαν στα Πρακτικά. 

Ενώ, λοιπόν, ξεκίνησε αυτή η διαδικασία στις 19:00’ και ήρθατε
κι εσείς µαινόµενος χθες το βράδυ, στις 19:15’ καταθέσατε δύο
εκπρόθεσµες τροπολογίες, η µία για τις προµήθειες καυσίµων
των Ενόπλων Δυνάµεων και η άλλη για τα αντισταθµιστικά. 

Μόνο και µόνο από το θέµα των τροπολογιών που καταθέσατε,
σε εκπρόθεσµη διαδικασία, την ώρα που άνοιγε µία συζήτηση
για τη διαφάνεια, για το πώς πρέπει από εδώ και στο εξής να νο-
µοθετούµε και που καταθέτατε για δεκατρείς παλαιότερες «πα-
ρεµβάσεις», όπως τις αναφέρατε, και ταυτόχρονα κάνατε αυτή
τη διαδικασία, δεν νοµίζω ότι αυτή τη στιγµή µπορούµε να προ-
χωρήσουµε σε αυτό το πλαίσιο.

Χαρακτηριστικά σας λέω, όπως βλέπουµε εδώ, στην τροπολο-
γία που φέρνετε για τις συµβάσεις αντισταθµιστικών ωφεληµά-
των, υπάρχουν αντιφατικά στοιχεία. Για παράδειγµα προβλέπεται
η υπουργική απόφαση ενώ δεν θεωρείται απαραίτητη η έκδοσή
της, καταργούνται ποινικές ρήτρες απ’ όπου θα προκύψει απώ-
λεια εσόδων και πολλά άλλα τέτοια στοιχεία. Και βέβαια όσον
αφορά το ζήτηµα της προµήθειας των καυσίµων δεν βλέπουµε
να διασφαλίζεται η διαφάνεια, απ’ αυτά τουλάχιστον τα οποία
διαβάζουµε σε αυτή τη διαδικασία.

Κοιτάξτε, σήµερα έχουµε κυρώσεις συµβάσεων και εµείς έ-
χουµε δείξει τη διάθεσή µας. Για να µπορούµε, λοιπόν, να συνεν-
νοούµαστε στα ζητήµατα των Ενόπλων Δυνάµεων, εµείς στις δύο
κυρώσεις είπαµε στις επιτροπές ότι είµαστε θετικοί. 

Ζητούµε, λοιπόν, να αποσύρετε τις δύο τροπολογίες, να µην
επιµείνετε αυτή τη στιγµή σε µία συζήτηση η οποία δεν µπορεί
να γίνει σε αυτό το πλαίσιο, να πάνε κανονικά στις επιτροπές και
να συζητηθούν µε την κανονική διαδικασία και να τοποθετηθούµε
όλοι κανονικά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-

γο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Έχει το θράσος να µιλάει
το ΠΑΣΟΚ!

Ξέρετε γιατί φτάνουµε στην τροπολογία; Γιατί το ΠΑΣΟΚ
µπλοκάρει τη διαδικασία και δεν βάζει εκπρόσωπο στη διακοµ-
µατική επιτροπή. Αρνείστε επί ένα χρόνο να βάλετε εκπρόσωπο
στη διακοµµατική επιτροπή και έρχεστε εδώ να κάνετε και κρι-
τική. Μπλοκάρετε τον διαγωνισµό εσείς που δεν βάζετε εκπρό-
σωπο για να γίνει ο διαγωνισµός και έχετε το θράσος να έρχεστε
εδώ µέσα και να µας λέτε για την τροπολογία. Φέρνουµε την τρο-
πολογία διότι µπλοκάρει τη διαδικασία το ΠΑΣΟΚ και αρνείται να

βάλει εκπρόσωπο!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Πάλι τα ίδια;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ναι, κύριε Λοβέρδο, τα ίδια είναι.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν χορτάσατε χθες το βράδυ; Πάλι

τα ίδια;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ναι, κύριε Λοβέρδο!
Έχω εδώ τους στρατιωτικούς εδώ. Και λένε οι άνθρωποι: Γιατί

δεν προχωράει ο διαγωνισµός µε τη διακοµµατική Επιτροπή;
Γιατί το ΠΑΣΟΚ αρνείται να βάλει εκπρόσωπο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αφήστε τα αυτά!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όχι, άστα. Αρνείστε να βάλετε εκ-
πρόσωπο και έρχεστε εδώ να µας πείτε, γιατί φέρνουµε την τρο-
πολογία. Για να µην κάνουµε απευθείας ανάθεση και να κάνουµε
τουλάχιστον τις διαγωνιστικές διαδικασίες που προβλέπονται.
Αυτή είναι η αλήθεια.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστούµε!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Θέλετε να πάω εγώ να υπογράψω
απευθείας ανάθεση; Δεν θα σας κάνω τη χάρη. Θα γίνουν δια-
γωνιστικές διαδικασίες. Αλλά σας παρακαλάµε έναν χρόνο από
το Υπουργείο Ανάπτυξης να βάλετε εκπρόσωπο για να γίνει ο
διαγωνισµός και εσείς αρνείστε. Να κατεβάσουµε τα αεροπλάνα,
επειδή το ΠΑΣΟΚ δεν βάζει εκπρόσωπο. Δεν γίνεται αυτό. Να το
καταλάβετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µε συγχωρείτε, να
δώσετε µία εξήγηση.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έχετε δίκιο για τον ένα µήνα. Οι δύο τροπολογίες είναι εδώ και
ένα µήνα στη Γραµµατεία της Κυβέρνησης. Και προσπαθούµε να
τις εντάξουµε σε ένα νοµοσχέδιο προκειµένου να γίνει η συνήθης
διαδικασία και να συζητηθούν. 

Μέχρι τώρα δεν εντάσσοντο σε κανένα νοµοσχέδιο, διότι δεν
υπήρχε αντίστοιχο νοµοσχέδιο στο οποίο θα µπορούσαν να εν-
ταχθούν από το Υπουργείο Οικονοµικών ή από το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας.

Στο νοµοσχέδιο που έχουµε καταθέσει και αφορά τις προµή-
θειες, κύριε εκπρόσωπε της Ένωσης Κεντρώων, υπάρχουν όλες
οι διατάξεις τροποποιούµενες -που πρέπει να περάσουν µια δια-
δικασία και συγκεκριµένα πρώτα από τη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», έχουν πε-
ράσει τον σχολιασµό των κοµµάτων, έχουν περάσει τον σχο-
λιασµό των επιτελείων, είναι στη διάθεση των πολιτών στον δια-
δίκτυο- όπου εκεί τακτοποιούνται πράγµατι όλα τα θέµατα που
έπρεπε να τακτοποιήσουµε από την πρώτη στιγµή και αφορούν
κυρίως το θέµα των προµηθειών, αλλά και τη λειτουργία του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

Με αυτό το νοµοσχέδιο, που θα έπρεπε πρώτα να τελειώσει η
διαδικασία του ενός µηνός που θα είναι στο διαδίκτυο –είναι δύο
εβδοµάδων τώρα- µετά να έρθει στις επιτροπές, να περάσει τη
διαδικασία των επιτροπών και εν συνεχεία να έρθει στην Ολοµέ-
λεια, θα φτάναµε το Πάσχα. Μέχρι να βγει στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως δεν θα υπήρχαν καύσιµα για τις Ένοπλες Δυνά-
µεις. 

Το ΠΑΣΟΚ αρνείται να βάλει εκπρόσωπο. Δεν µπορεί να συνε-
δριάσει η επιτροπή και άρα δεν µπορούµε να τα προµηθευτούµε
µε τον νόµιµο τρόπο και θα έπρεπε να κάνουµε απευθείας ανά-
θεση. Απευθείας ανάθεση δεν θέλω να κάνω. Δεν θέλω να πάρω
αυτή την ευθύνη και να κάνω απευθείας ανάθεση και αύριο να
µπορεί κατηγορηθώ για οτιδήποτε.

Τι ζητώ, λοιπόν; Ζητώ εκτάκτως µε αυτήν την τροπολογία -που
πράγµατι είναι αντισυµβατικό να την φέρνουµε σε µία κύρωση
και ούτε εµένα µου αρέσει- να πάρω τουλάχιστον το o.k από τη
Βουλή για να προχωρήσουµε τουλάχιστον το θέµα των καυσίµων
µε µία νόµιµη, διαφανής, διαγωνιστική διαδικασία, όπου το Ελεγ-
κτικό Συνέδριο θα κάνει τον προσυµβατικό έλεγχο, για να µην
κάνω απευθείας ανάθεση για τα 180 εκατοµµύρια των καυσίµων.
Αυτή είναι η αλήθεια για την πρώτη τροπολογία.

Πάµε τώρα και στη δεύτερη τροπολογία. Η δεύτερη τροπολο-
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γία αναφέρεται στα ΑΩ. Τα ΑΩ υποκρύπτουν όλες τις µίζες των
εξοπλιστικών.

Ό,τι έχει δοθεί ως µίζα –έχει δίκιο η κ. Κανέλλη, µέσα στη
Βουλή είµαστε οι αρχαιότεροι, έχουµε παλέψει χρόνια µε κοινο-
βουλευτικό έλεγχο για τα θέµατα των ΑΩ- ήταν στα ΑΩ. Δεν µπο-
ρείτε να φανταστείτε τι έχουµε βρει µέσα. Έχω βρει αντισταθµι-
στικό ωφέληµα να πάνε να κάνουν εκπαίδευση αξιωµατικών στην
Κορέα, αντισταθµιστικό ωφέληµα να δώσουν τεχνολογία στο Κα-
ζακστάν. Τι να τα κάνω αυτά τα αντισταθµιστικά ωφελήµατα; 

Τι θέλουµε, λοιπόν, να κάνουµε; Οι διαταγές τις οποίες έχουµε
δώσει µε τους Αρχηγούς των επιτελείων είναι όλα αυτά τα πε-
ρίεργα ΑΩ που αφορούν γέφυρες, αφορούν εκπαιδεύσεις, αφο-
ρούν µανταρίνια, πορτοκάλια…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και τολ αεροπλάνων που δεν έγιναν ποτέ.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Και τολ αεροπλάνων. Έτσι!
Όλα αυτά τα ΑΩ να µετατραπούν…
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για να µη λέµε εύκολα ονόµατα νεκρών…
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Για ποιον λέτε; Ποιοι;
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αναφερθήκατε σε ονόµατα νεκρών συνα-

δέλφων δηµοσιογράφων.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Αναφέρθηκα στην Αριστέα Μπου-
γάτσου και στον Χάρη Μπότσαρη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Η Αριστέα Μπουγάτσου ξέρετε µε ποιον
συγκρούστηκε και µε ποιους συνεργάζεστε ακόµη και σήµερα
στο Υπουργείο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Στο δικό µου Υπουργείο; Στο
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας δεν υπάρχει τέτοιο πράγµα. Σχετικά
µε την Αριστέα Μπουγάτσου, εκείνες οι έρευνες οι οποίες έγιναν
οδήγησαν στους φακέλους, για να τους στείλουµε στη δικαιο-
σύνη. 

Σας λέω, λοιπόν: Τι θέλουµε να κάνουµε εµείς µε τα ΑΩ; Όλα
αυτά τα περίεργα ΑΩ που ήταν για τρίτα, εκτός θεµάτων άµυνας,
να µετατραπούν σε ΑΩ, τα οποία θα µας δίνουν ανταλλακτικά και
follow on support και θα χρησιµοποιούν και τις ελληνικές βιοµη-
χανίες. Δηλαδή, αυτήν τη στιγµή ο κ. Λιακουνάκος, που µπαινό-
βγαινε στο Μαξίµου επί Σηµίτη και πήρε όλες τις προµήθειες και
είναι τώρα προφυλακισµένος, έχει αντισταθµιστικό ωφέληµα για
την υπόθεση των F16 από τη «RAYTHEON», 56 εκατοµµύρια για
να πάρει το εργοστάσιο της «PIRELLI» –αν µε ακούτε, κύριε Λο-
βέρδο-, για να κάνουµε προεκλογική εκστρατεία στην Αχαΐα για
δήθεν θέσεις εργασίας. Μαϊµού αντισταθµιστικό ωφέληµα. Και
αυτό λήγει. 

Πάω στον εισαγγελέα εφετών και λέω: «Ο κ. Λιακουνάκος, ο
προφυλακισµένος, πρέπει να εξαιρεθεί από τις διαδικασίες του
να µπορεί να συνάπτει συµβάσεις του δηµοσίου.». Ξέρετε τι χαρ-
τί µού δίνει ο εισαγγελέας εφετών; Ότι ο κ. Λιακουνάκος, λέει,
δεν έχει παραπεµφθεί τελεσίδικα σε δίκη και δεν εκκρεµεί δίωξη
εις βάρος του. Άρα ο προφυλακισµένος για µίζες µπορεί να συµ-
µετέχει σε διαγωνισµούς. Και µου µπλοκάρει αυτήν τη στιγµή 56
εκατοµµύρια ΑΩ µε την «PIRELLI». 

Εάν δεν δώσουµε παράταση και εάν δεν µου δώσετε τη δυνα-
τότητα αυτήν τη στιγµή να το διαπραγµατευτώ και εάν δεν απο-
κλείσουµε τον ξένο διαιτητή, ξέρετε τι θα γίνει; Θα λήξει το ΑΩ,
θα πάνε σε διαιτησία από το τη «RAYTHEON», για να βρούνε το
δίκιο τους στα αντισταθµιστικά, η Ελλάδα θα χάσει τα 56 εκα-
τοµµύρια, που µπορεί να τα κάνουµε τώρα ανταλλακτικά και fol-
low on support, για να φτιάξουµε τα υφιστάµενα συστήµατά µας,
γιατί κάποιοι δεν πρόβλεψαν τα αντισταθµιστικά ωφελήµατα να
µπορεί να τα χειρίζεται η ελληνική δικαιοσύνη και να έχουν την
εξασφάλιση του Ελεγκτικού Συνεδρίου. 

Για όλη τη σύµβαση των ΝH90, των περίφηµων αυτών ελικο-
πτέρων εκ των οποίων από τα δώδεκα που παραλάβαµε πετάει
το ένα και αρνούµαστε να τα παραλάβουµε, ξέρετε ότι το Ελεγ-
κτικό Συνέδριο δεν έχει κάνει ούτε τον προσυµβατικό έλεγχο που
απαιτείται; Και προσέξτε, έρχεται το Ελεγκτικό Συνέδριο και τι
µου λέει; «Ναι, έχετε δίκιο, κύριε Υπουργέ, πρέπει να καταργηθεί
η σύµβαση, γιατί δεν έχει περάσει προσυµβατικό έλεγχο.». Και

έρχεται το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους και απαντά: «Αφού
δεν πέρασε τον πρώτο προσυµβατικό έλεγχο η πρώτη σύµβαση,
δεν µπορείτε να ελέγξετε ούτε τις υπόλοιπες.». 

Αντιλαµβάνεστε ότι εδώ πέρα είναι ένας κυκεώνας. Αν δεν µα-
ζέψουµε τα αντισταθµιστικά ωφελήµατα, για να τα µετατρέψου-
µε σε αντισταθµιστικά ωφελήµατα προς όφελος πραγµατικά της
Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας και προς όφελος των Ενόπλων
Δυνάµεων, τι να την κάνω εγώ την εκπαίδευση στην Κορέα; Τι να
κάνω τη µελέτη για την υδροδότηση της ερήµου της Σαχάρας;
Εγώ θέλω ανταλλακτικά και θέλω και σέρβις.

Αυτό σας ζητώ, λοιπόν, να κάνουµε, να δώσουµε µια προσω-
ρινή παράταση αυτής που είχε δώσει ο Αβραµόπουλος µέχρι το
τέλος του 2016 για ακόµα λίγο καιρό και να δώσετε τη δυνατό-
τητα µέσα από τις επιτροπές. Τι σας λέµε µέσα; Ότι θέλουµε να
µετατρέψουµε τα υφιστάµενα ΑΩ µε τα πιστωτικά υπόλοιπα σε
νέα ΑΩ, που θα αφορούν ανταλλακτικά και εργασίες, τα οποία
βεβαίως θα περάσουν από τη Βουλή. Εγώ τι σας ζητώ; Σας ζητώ
αυτή τη διαδικασία, την οποία θα µου δώσετε, τα παλιά ΑΩ, τα
οποία είναι ανενεργά και δεν πρόκειται να πάρουµε φράγκο, να
τα µετατρέψουµε σε χρήσιµα ΑΩ, να τα φέρουµε στην Υποεπι-
τροπή Εξοπλισµών, να τα εγκρίνει η Βουλή και να προχωρή-
σουµε. Αυτό είναι η δεύτερη τροπολογία. 

Θα µε ρωτήσετε γιατί δεν τη φέρνω µε το νοµοσχέδιο. Διότι
µέχρι τον Μάιο θα έχουν λήξει τουλάχιστον 65 εκατοµµύρια. Να
πετάξουµε 65 εκατοµµύρια από το παράθυρο ή να πάµε να τα
κάνουµε εκπαίδευση στην Κορέα και ενυδάτωση της Σαχάρας;
Εδώ καιγόµαστε για ανταλλακτικά, καιγόµαστε να βγάλουµε τις
φρεγάτες µας!

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ερηµοποίηση πάντως έχει ο κάµπος της
Λάρισας.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ποιος;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ο κάµπος της Λάρισας έχει µεγαλύτερη
ερηµοποίηση εδάφους απ’ ό,τι η Σαχάρα. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Συµφωνώ, κυρία Κανέλλη. Άρα,
λοιπόν, δώστε µας τη δυνατότητα µε αυτές τις δύο τροπολογίες,
από τη µια µεριά, να µην κάνουµε απευθείας ανάθεση και να σο-
βαρευτούν εκείνοι οι οποίοι δεν ορίζουν εκπροσώπους στις δια-
κοµµατικές επιτροπές, µπλοκάροντας τη διαδικασία, και δώστε
µου τη δυνατότητα να κάνω διαγωνισµό, για να πάρουµε τα καύ-
σιµα, όπως προβλέπεται. Διότι εγώ δεν πρόκειται να υπογράψω
απευθείας ανάθεση και το λέω ξεκάθαρα. Δεν πρόκειται να υπο-
γράψω απευθείας ανάθεση µε κανέναν τρόπο. Να κατεβάσουµε
τα αεροπλάνα, λοιπόν, και να αναλάβετε την ευθύνη. Θα γίνει
διαγωνισµός κανονικός, θα περάσει από το Ελεγκτικό Συνέδριο
και, βεβαίως, τότε θα πάρουµε καύσιµα. 

Τέλος, µου λέτε γιατί παίρνω τη διαδικασία από το Υπουργείο
Ανάπτυξης. Γιατί δεν µπορούµε να είµαστε δέσµιοι, να βάζει εκ-
πρόσωπο το κάθε κόµµα, να αρνείται το Ελεγκτικό Συνέδριο να
αντικαταστήσει τον εκπρόσωπο του κόµµατος και τελικά να φτά-
νουµε στην απευθείας ανάθεση. 

Ξέρετε πόσες απευθείας αναθέσεις έχουν γίνει; Όλες οι απευ-
θείας αναθέσεις µε τέτοια λογική είναι. Αυτή τη στιγµή, λοιπόν,
αυτή η Κυβέρνηση απευθείας ανάθεση δεν κάνει. Σας ζητάµε την
άδεια να κάνουµε διαγωνιστική διαδικασία στο πρώτο και στο
δεύτερο να αλλάξουµε τα ΑΩ και να τα φέρουµε στη Βουλή, στην
Επιτροπή Εξοπλισµών, να τα συζητήσουµε. 

Όλα τα άλλα περιλαµβάνονται στο νοµοσχέδιο, που είναι ήδη
στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ». Εγώ θα σας παρακαλέσω να τα δείτε. Πράγµατι,
υπάρχουν κάποια πράγµατα που πρέπει να αλλάξουν από το κα-
τατεθειµένο νοµοσχέδιο. Ήδη έχουµε αιτήµατα υπαξιωµατικών
που θέλουν να µείνουν στα πενήντα οκτώ χρόνια, που δεν περι-
λαµβάνονται στο νοµοσχέδιο, έχουµε κάποια άλλα που θα πρέπει
να αποσυρθούν, κάποιες προβλέψεις για το Πολεµικό Ναυτικό. 

Εδώ είµαστε, για να κάνουµε διάλογο. Όµως, να κάνουµε σ’
αυτά τα πράγµατα στα οποία έχουµε το χρονικό περιθώριο να
το κάνουµε. Σ’ αυτά τα θέµατα, δυστυχώς, δεν έχουµε το χρονικό
πεδίο. Μακάρι να προβλεπόταν µια διαδικασία, τουλάχιστον για
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, και να φέρναµε κατεπείγουσα
διαδικασία στην επιτροπή και µέσα σε µία εβδοµάδα να περνά-
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γαµε το νοµοσχέδιο! Είµαι διατεθειµένος, εάν το προτείνουν τα
κόµµατα, ιδίως για τα θέµατα εθνικής άµυνας –γιατί αντιλαµβά-
νεστε ότι αυτά δεν µπορούν να περιµένουν- να αλλάξουµε τον
Κανονισµό και να πάµε σε ταχεία κοινοβουλευτική διαδικασία,
όπως τη λέτε, που εµείς τη θέλουµε περισσότερο από όλους. 

Επτά νοµοσχέδια έχουµε έτοιµα και δυστυχώς καθυστερούµε,
διότι αναγκαζόµαστε να ακολουθήσουµε την πεπατηµένη. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι, όµως, ότι θα κατέβουν τα αεροπλάνα
εξαιτίας µας. Αυτό πάρτε το πίσω τώρα!

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κυρία Κανέλλη, σας λέω ξεκάθαρα
ότι, εάν δεν περάσει η τροπολογία για τα καύσιµα, εγώ απευ-
θείας ανάθεση δεν υπογράφω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Υπουργέ, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ, έχετε διπλασιάσει τον
χρόνο σας.

Και εσείς, κυρία Κανέλλη, να µη διακόπτετε συνέχεια.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ναι, αλλά να µας περνάτε την ευθύνη για

εκπρόθεσµη τροπολογία!
Κυρία Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, αλλά εδώ τίθεται ζήτηµα πολύ

σοβαρό.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κυρία Κανέλλη, το ΚΚΕ µαζί µε το
ΠΑΣΟΚ…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δεν θα πετάξουµε εµείς τα αεροπλάνα;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εσείς έχετε βάλει εκπρόσωπο στην
προηγούµενη επιτροπή; Το ΠΑΣΟΚ βέβαια έβαλε τώρα…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δεν βάλαµε ποτέ εκπρόσωπο και δεν πρό-
κειται να βάλουµε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εάν δεν βάζετε, λοιπόν, πώς θα
γίνει η διαγωνιστική διαδικασία; 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Πάρτε το πίσω τώρα, εκτός εάν σας συµ-
φέρει να µπερδεύετε ΠΑΣΟΚ και ΚΚΕ, που νοµίζω ότι δεν θα το
κάνετε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρία
Κανέλλη, καθίστε, σας παρακαλώ. 

Πρέπει να ολοκληρωθεί η συζήτηση.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δηλαδή, θέλετε να γίνει διαδικασία
διαγωνιστική µε διακοµµατική επιτροπή, αλλά εσείς δεν βάζετε
εκπρόσωπο. Πολύ ωραία! Ας καταλάβει ο ελληνικός λαός τι θέ-
λετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τι θέ-

λετε, κύριε Λοβέρδο; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ζητώ να µου δώσετε τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Για ποιο

θέµα; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έγινε συγκεκριµένη αναφορά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Στο εάν

πηγαίνετε στην επιτροπή ή όχι;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ζητώ τον λόγο, για να πω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ζητάτε

τον λόγο και σας ρωτώ: Για να µας πείτε εάν συµµετέχετε ή όχι;
Αυτό είναι το θέµα; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ζητώ τον λόγο για ένα ζήτηµα επί της
ουσίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο επί
της ουσίας των τροπολογιών, για µία συζήτηση που γίνεται στην
Ολοµέλεια, επειδή το Υπουργείο πηγαίνει λαθραία τις νοµοθετι-
κές του πρωτοβουλίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τώρα,
τι µας αφορά, κύριε Λοβέρδο; Τα είπατε στην πρωτοµιλία σας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Μόνο αδαής νοµικά και κοινοβουλευ-
τικά µπορεί να  ακούσει αυτά που λέτε µε συµπάθεια. Μόνο
αδαής!

Εµείς σας λέµε για µια δυσκολία που έχετε, όπως λέτε, δεκα-

πέντε µήνες, άλλοτε…
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εσείς το µπλοκάρετε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: …άλλοτε λόγω του ενός κόµµατος,

άλλοτε λόγω του άλλου, άλλοτε επειδή είναι πρωί, άλλοτε επειδή
είναι βράδυ, δεκαπέντε µήνες πάντως λέτε –εσείς το λέτε- ότι
έχετε προβλήµατα µε τα καύσιµα…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Με εσάς έχουµε πρόβληµα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: …και έρχεσθε µετά από δεκαπέντε
µήνες στις 19.30’, το βράδυ της ηµέρας που η Βουλή συζητάει
τη διαφάνεια, να µας φέρετε ολόκληρα σχέδια νόµου. Αφού τα
ξέρετε τα θέµατα, γιατί δεν µας έχετε ενηµερώσει εδώ και καιρό;
Στη Διαρκή Επιτροπή έχετε έλθει τόσες φορές.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Είκοσι επτά τηλέφωνα σας κάναµε,
κύριε Λοβέρδο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σας έχουµε δείξει ότι τη χώρα µας τη
βάζουµε πάνω απ’ όλα, πάνω και από σας, που άµα δεν πείτε µια
φορά τη λέξη «ΠΑΣΟΚ», θα πάρετε κανένα χάπι. Κάτι παθαίνετε.

Τώρα, κυρία Πρόεδρε, µας λέει, προφανώς κάποιος νοµικός
φωστήρας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μα, θα
σχολιάσετε τώρα την οµιλία του κυρίου Υπουργού; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τον ενηµέρωσε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Γι’ αυτό

σας έδωσα τον λόγο; Σας παρακαλώ, κύριε Λοβέρδο!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Tου είπατε ότι η παράλειψη κόµµατος,

αν ισχύει, διότι σας ενηµερώνω, κύριε Υπουργέ Εθνικής Άµυνας,
ότι όσους συναδέλφους µου ρωτώ από το δικό µου κόµµα ή από
άλλο, τι είναι αυτό που λέει για τη διακοµµατική επιτροπή, ουδείς
γνωρίζει. Εγώ δεν γνωρίζω. Ο έτερος Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος δεν γνωρίζει, η Πρόεδρος δεν γνωρίζει, ο Γραµµατέας
της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας δεν γνωρίζει, ο αρµόδιος για
το Υπουργείο Ανάπτυξης δεν γνωρίζει, ξέρετε εσείς.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Τον Βενιζέλο ρωτήστε να σας πει.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Και ξέρετε ότι η έλλειψη ενός εκπρο-
σώπου κόµµατος δηµιουργεί προβλήµατα στη νόµιµη συγκρό-
τηση της διακοµµατικής επιτροπής, η οποία δεν µπορεί να πάρει
απόφαση;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Βεβαίως.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτά που λέτε είναι πρωτάκουστα και
εν πάση περιπτώσει ακόµη και αν είχατε δίκιο –που δεν έχετε- θα
έπρεπε στις τόσες ευκαιρίες που είχατε στο πολύ καλό κλίµα που
έχουµε στην Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας, να µας το έχετε
πει.

Έρχεσθε εδώ τώρα και µιλάτε µε λέξεις στις οποίες ποτέ δεν
φείδεσθε, -θράσος και τα τοιαύτα- να µας σηκώσετε και το δά-
κτυλο και να µας πείτε  ότι δεν θα ανεβάσετε τα αεροπλάνα,
επειδή …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντάξει,
κύριε Λοβέρδο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Να αλλάξετε ρότα. Όταν οι άλλοι σας
φέρονται µε κόσµιο τρόπο, να φέρεσθε έτσι και εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ωραία,
επανερχόµαστε τώρα στη διαδικασία.

Να πάρει τον λόγο η Χρυσή Αυγή αν θέλει να τοποθετηθεί για
τη σύµβαση της Κορέας, πριν µπούµε στην ψηφοφορία, επειδή
είχε ψηφίσει «παρών».

Ο κ. Παππάς έχει τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θέλω να µιλήσω για τα αεροπλάνα που

είπε ο κ. Καµµένος. Δεν θα σηκωθούν και τα ελικόπτερα, κύριε
Καµµένε; Είπατε ότι πήρατε τηλέφωνο τα υπόλοιπα κόµµατα, εί-
κοσι επτά τηλέφωνα είπατε στον κ. Λοβέρδο, αλλά στη Χρυσή
Αυγή δεν κάνατε καµµία ενηµέρωση. Ούτε ένα τηλέφωνο δεν πή-
ρατε, προς ενηµέρωση της Ολοµέλειας.

Η πρακτική σας είναι απαράδεκτη. Οι πολιτικές σας σε ό,τι
αφορά την εθνική άµυνα και την ασφάλεια για την Ελλάδα, είναι
επιεικώς εθνικά επικίνδυνες. 

7182 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Επίσης, σε ό,τι αφορά τα καύσιµα, που ενδεχοµένως είναι ένα
σοβαρό θέµα για τις Ένοπλες Δυνάµεις, το φέρνετε πάρα πολύ
αργά και αυτό που µας προβληµατίζει είναι ότι εγγυηθήκατε ότι
θα γίνει διαγωνισµός. Και όταν εγγυείται ο Πρόεδρος των Ανε-
ξαρτήτων Ελλήνων, εµείς πραγµατικά κρατάµε τεράστιες επιφυ-
λάξεις, έχοντας δει την πολιτική σας πορεία, έχοντας δει ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ απέκτησε τον δικό του Βενιζέλο. Ακόµη και σηµειολογικά. 

Θυµάµαι τον κύριο πρώην Αντιπρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, σε επί-
σκεψη του τότε Πρωθυπουργού Σαµαρά στο εξωτερικό, που είχε
βγει στο µπλοκ του, είχε βγει στις κάρτες του, είχε βγει στα τη-
λέφωνά του εν ολίγοις ως πρωθυπουργεύων.

Εσείς, λοιπόν, σήµερα επιλέξατε να καθίσετε ακόµη και στην
καρέκλα του Πρωθυπουργού κ. Τσίπρα. Έχετε µεγάλο πρόβλη-
µα. Εµείς δεν θα σας ακολουθήσουµε. Ψηφίζουµε «κατά» και
στις δύο τροπολογίες. Η διαδικασία είναι απαράδεκτη. Κάνατε
ακριβώς τα ίδια και χειρότερα µε αυτά που καταγγέλλατε. Είστε
τελικώς Αριστερά µε ολίγον ακροδεξιά, όπως είστε εσείς. Είστε,
λοιπόν, Αριστερά και Δεξιά οι δύο όψεις του αυτού νοµίσµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Παππά, σας παρακαλώ, για τη σύµβαση της Κορέας τι ψηφίζετε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κατά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας ρώ-

τησα, γιατί µπορεί να αλλάξατε γνώµη. Είχατε πει «παρών».
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: «Παρών» για την Κορέα. Εννοούµε για τις

τροπολογίες. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο για να κάνω µια δήλωση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό, γιατί πρέπει να ολοκλη-
ρώσουµε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Θέλω να δηλώσω ξεκάθαρα ότι
µετά την προσβολή που έκανε το νεοναζιστικό µόρφωµα κατά
της ηγεσίας των Ενόπλων Δυνάµεων στην Επιτροπή Εθνικής Ά-
µυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων, δεν απαντώ στη Χρυσή Αυγή. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο επί προ-
σωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Παππά, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Για ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε. Δεν θα
ασχοληθώ µε τον κ. Καµµένο. Δεν αξίζει να ασχοληθώ µε τον κ.
Καµµένο. Όµως, θα ασχοληθώ µε την Προεδρεύουσα, µε εσάς,
κυρία Πρόεδρε. 

Δεν κάνετε καλά τη δουλειά σας. Πρέπει να διαγραφεί από τα
Πρακτικά ο χαρακτηρισµός του κ. Καµµένου και να τον εγκαλέ-
σετε εις την τάξη. Επιτέλους! 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Να µου κάνετε µήνυση!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν θα σας κάνω αυτό το χατίρι, να σας
κάνω µήνυση, κύριε Καµµένε. Μήνυση σας έχουν κάνει άλλοι και
οι λοβιτούρες οι δικές σας…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Εγώ υπηρέτησα είκοσι έξι µήνες, κύριε Καµµένε, και η οικογέ-

νειά µου έχει δώσει αίµα για την πατρίδα. Εσείς πού υπηρετή-
σατε;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κατεβάσατε τη σηµαία και βάλατε
τον αγκυλωτό σταυρό στην Ακρόπολη. Αυτό κάνατε! Κάτσε κάτω,
ρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας πα-
ρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι! Ελάτε τώρα! Πρέπει να ολοκληρώ-
σουµε.

Κύριε Παππά, ολοκληρώστε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ! Ο κ. Καµµέ-

νος, ο κύριος Υπουργός, ο οποίος είναι αχαρακτήριστος, έχει τέ-
τοια συµπεριφορά και είναι ανάγωγος, µου λέει «κάτσε κάτω,
ρε»! Τι είναι αυτά, κυρία Πρόεδρε; Τιµά το ελληνικό Κοινοβούλιο
αυτός ο άνθρωπος; 

Ντροπή σου!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Δένδια, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζήτησα τον λόγο

επειδή θέλω να είναι απολύτως αιτιολογηµένη η αρνητική µας
ψήφος. Ο ν.2286/1995 στο άρθρο 3 παράγραφος 2 -εγώ δεν γνω-
ρίζω αν το ΠΑΣΟΚ αρνήθηκε, κύριε Λοβέρδο, όπως δεν γνωρίζω
και αν το Κοµµουνιστικό Κόµµα αρνήθηκε- παρέχει διέξοδο. Η
διέξοδος είναι εντός είκοσι ηµερών να κληθεί στέλεχος του Ελεγ-
κτικού Συνεδρίου, το οποίο να αντικαταστήσει το στέλεχος του
κόµµατος που αρνείται. Κατά συνέπεια αυτό για εµάς, τη Νέα
Δηµοκρατία, δεν µπορεί να αποτελέσει επαρκή εξήγηση.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έτσι είναι! 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν το έκαναν. Δεν έστειλε το
Ελεγκτικό Συνέδριο επί τρεις συνεδριάσεις εκπρόσωπο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Όµως, σας λέω, κύριε Υπουργέ, ότι το
Υπουργείο είχε διέξοδο και δεν την επέλεξε. Κατά συνέπεια…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Και τρεις φορές δεν έστειλε το
Ελεγκτικό Συνέδριο εκπρόσωπο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Δεν έστειλε το Ελεγκτικό Συνέδριο;
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Συγγνώµη, δύο φορές. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, αυτό
ξέρετε -και συγγνώµη που σας το λέω- είναι προφανές ότι δεν
το χειρίζεστε προσωπικά. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Πρέπει να δηλώσει το ΠΑΣΟΚ «δεν
θα στείλω εκπρόσωπο τελειωτικά», ώστε το Ελεγκτικό Συνέδριο
να στείλει αντικαταστάτη. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Υπήρξα πάλι ένα µικρό διάστηµα
Υπουργός Ανάπτυξης…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας-Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Και υπογράφαµε όλοι για καύσιµα.
Και η κ. Γενηµατά έχει υπογράψει και εσείς έχετε υπογράψει και
όλοι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ποιο είναι το θέµα εδώ; Ο νόµος δίνει
εναλλακτική. Εγώ δεν ξέρω τι έγινε και τι δεν έγινε. Δεν µπορώ
να το ξέρω. Δεν ξέρω τι έκανε το ΠΑΣΟΚ, δεν ξέρω τι έκανε το
Ελεγκτικό Συνέδριο. Δίνει εναλλακτική. Δεν µπορώ να δεχθώ ότι
η ελληνική νοµοθεσία καθιστά τις Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας
όµηρο της διάθεσης οιουδήποτε αρνείται να εκτελέσει τον νόµο. 

Υπ’ αυτή την έννοια, λοιπόν, και δεδοµένου ότι δεν κρίνω ότι
επαρκώς το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας εξηγεί τι συµβαίνει εδώ,
επανέρχοµαι στην πρόταση, η τροπολογία αυτή να συζητηθεί αυ-
τοτελώς σε άλλο πλαίσιο και θεωρώ ότι δεν επιτρέπεται να ψη-
φιστεί στην παρούσα συνεδρίαση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Νοµίζω
ότι δόθηκαν οι εξηγήσεις. Ακούστηκαν τα αιτήµατα. Εγώ από τη
θέση µου αυτό που µπορώ να κάνω είναι να κηρύξω περαιωµένη
τη συζήτηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και των τροπολογιών του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση του
Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Κυ-
πριακής Δηµοκρατίας στους τοµείς Υποδοµής και Περιβάλλον-
τος/Ενέργειας».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση
του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας
της Κυπριακής Δηµοκρατίας στους τοµείς Υποδοµής και Περι-
βάλλοντος/Ενέργειας» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψη-
φία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων.
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Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΑΒΒΑΔΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς το άρθρο πρώτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό

296 και ειδικό 21, που αφορά τις προµήθειες καυσίµων των Ενό-
πλων Δυνάµεων.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 296 και ειδικό 21 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΑΒΒΑΔΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς η τροπολογία µε γενικό αριθµό 296 και ειδικό 21 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Εισερχόµαστε τώρα στην ψήφιση της τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 299 και ειδικό 22, που ρυθµίζει θέµατα έγκρισης, σύνα-
ψης και τροποποίησης συµβάσεων αντισταθµιστικών ωφεληµά-
των.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 299 και ειδικό 22 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΑΒΒΑΔΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς η τροπολογία µε γενικό αριθµό 299 και ειδικό 22 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το ακ-

ροτελεύτιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας έγινε

δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-

νολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το νο-

µοσχέδιο έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύ-

ρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Κυπριακής Δηµοκρατίας στους τοµείς Υποδοµής και
Περιβάλλοντος/Ενέργειας και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Κυπριακής Δηµοκρατίας στους τοµείς
Υποδοµής και Περιβάλλοντος/Ενέργειας και άλλες διατάξεις

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Κυπριακής Δηµοκρατίας στους τοµείς Υποδοµής και
Περιβάλλοντος/Ενέργειας, που υπογράφηκε στην Αθήνα στις 5
Φεβρουαρίου 2013, το κείµενο του οποίου σε πρωτότυπο στην
ελληνική  γλώσσα, έχει ως εξής:
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7188 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο
Προµήθειες καυσίµων των Ενόπλων Δυνάµεων

Οι προµήθειες καυσίµων των Ενόπλων Δυνάµεων εξαιρούνται
από το πεδίο εφαρµογής του άρθρου 3 του    ν. 2286/1995 (Α’
19) περί προµηθειών αγαθών σηµαντικής οικονοµικής ή τεχνο-
λογικής αξίας, διενεργούνται δε σύµφωνα µε τις κείµενες περί
προµηθειών Δηµοσίου διατάξεις.

Άρθρο τρίτο
Ρύθµιση θεµάτων έγκρισης, σύναψης και τροποποίησης

συµβάσεων αντισταθµιστικών ωφεληµάτων

1. Οι Συµβάσεις Αντισταθµιστικών Ωφεληµάτων (ΣΑΩ) εξυπη-
ρετούν τις ανάγκες της Εθνικής Άµυνας και της Εθνικής Αµυντι-
κής Βιοµηχανικής Στρατηγικής (ΕΑΒΣ). Περιεχόµενό τους είναι
η υλοποίηση προγραµµάτων, τα οποία αποσκοπούν στη διασφά-
λιση της εφοδιαστικής επάρκειας των Ενόπλων Δυνάµεων,
καθώς και στην υποστήριξη και στην ανάδειξη του ρόλου της
αµυντικής βιοµηχανίας στην αναβάθµιση της τεχνολογικής και
παραγωγικής υποδοµής της χώρας.

2. Εφόσον έχει παρέλθει η ηµεροµηνία λήξης υφιστάµενης
ΣΑΩ κατά τη θέση σε ισχύ του παρόντος νόµου και υφίστανται
ανεκτέλεστες υποχρεώσεις εξ αυτής, για τις οποίες εκκρεµούν
αξιώσεις του Ελληνικού Δηµοσίου, είναι δυνατή η ρύθµισή τους,
σύµφωνα µε τις διατάξεις των επόµενων παραγράφων. Για την
εφαρµογή του προηγούµενου εδαφίου, ως ανεκτέλεστη υποχρέ-
ωση υπολογίζεται η πιστωτική υποχρέωση που προκύπτει µε
βάση την ποινική ρήτρα που καταπίπτει, δηλαδή ο αντίστροφος
υπολογισµός από τον οποίο εξάγεται το ύψος της ποινικής ρή-
τρας.

3. Οι ενδιαφερόµενοι, για να υπαχθούν σε ρύθµιση του ανε-
κτέλεστου µέρους των υποχρεώσεών τους, οφείλουν να το δη-
λώσουν στη Γ.Δ.Α.Ε.Ε. εντός διµήνου από τη θέση σε ισχύ του
παρόντος νόµου ή από τη γνωστοποίηση της απόφασης επιβο-
λής ποινικών ρητρών.

4. Η ακολουθούµενη διαδικασία είναι η εξής:
α. Για τις περιπτώσεις των ανωτέρω συµβάσεων, η Γενική Δι-

εύθυνση Αµυντικών Εξοπλισµών και Επενδύσεων (Γ.Δ.Α.Ε.Ε.)
οφείλει να ενηµερώσει τους ενδιαφερόµενους ως προς το ύψος
της ανεκτέλεστης υποχρέωσής τους και τη δυνατότητα υπαγω-
γής τους στις ρυθµίσεις του παρόντος.

β. Οι ενδιαφερόµενοι υποβάλλουν στη Γ.Δ.Α.Ε.Ε., εντός τετρα-
µήνου από την ηµεροµηνία γνώσης του ανεκτέλεστου µέρους
των υποχρεώσεών τους, πρόταση για σύναψη νέας ΣΑΩ προκει-
µένου να καλύψουν την υποχρέωσή τους. Οι ΣΑΩ θα συνάπτον-
ται και θα διέπονται από το νοµικό καθεστώς που ίσχυε κατά τη
σύναψη της αρχικής ΣΑΩ, την ανεκτέλεστη υποχρέωση της
οποίας πρόκειται να καλύψουν, µε την επιφύλαξη της παραγρά-
φου 5.

γ. Η διάρκεια των ΣΑΩ θα συµφωνείται σε συνάρτηση µε το
µέγεθος και το είδος των περιεχοµένων προγραµµάτων Αντι-
σταθµιστικών Ωφεληµάτων (ΑΩ) και δεν θα υπερβαίνει τα τέσ-
σερα (4) έτη από την ηµεροµηνία ενεργοποίησής τους.

δ. Εντός διµήνου από την υποβολή της πρότασης, η Γ.Δ.Α.Ε.Ε.
εισηγείται για την έγκριση ή την απόρριψή της. Εντός τριµήνου
από την υποβολή της πρότασης, ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας
αποφασίζει για την υπαγωγή στις ρυθµίσεις του παρόντος ή την
είσπραξη από το Δηµόσιο, µε βάση τις διατάξεις του Κώδικα Δη-
µοσίων Εσόδων, των οφειλόµενων, ως εκ των ανεκπλήρωτων
υποχρεώσεων, ποσών. Τα εισπραττόµενα ποσά θα εγγράφονται
στον προϋπολογισµό του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, καθ’
υπέρβαση των εγγεγραµµένων πιστώσεών του.

ε. Από την κατάθεση σχετικού αιτήµατος υπαγωγής στις δια-
τάξεις του παρόντος και µέχρι τη λήψη απόφασης για τη σύναψη
των ΣΑΩ αναστέλλεται η είσπραξη των εκκρεµών ποινικών ρη-
τρών. Από την υπογραφή της ΣΑΩ, σύµφωνα µε τους όρους του
παρόντος και υπό την προϋπόθεση ότι υφίσταται η εν ισχύ εγ-
γυητική επιστολή που απαιτείται, καταργούνται αυτοδίκαια ποι-
νικές ρήτρες οι οποίες επιβάλλονται για το ανεκτέλεστο µέρος
της υποχρέωσης της παραγράφου 2.

5. Η νέα ΣΑΩ δεν θα περιλαµβάνει δυνατότητα επίλυσης των
αναφυόµενων διαφορών µέσω της προσφυγής σε διαιτησία, ενώ
ως εφαρµοστέο δίκαιο θα ορίζεται αποκλειστικά το ελληνικό δί-
καιο. Η εγγύηση της νέας συµβατικής υποχρέωσης θα προβλέ-
πεται µε την έκδοση έγκυρης και εν ισχύ εγγυητικής επιστολής
αποκλειστικά από πιστωτικό ίδρυµα αναγνωρισµένο από την
Τράπεζα της Ελλάδος, ενώ ο υπολογισµός της πιστωτικής αξίας
των προγραµµάτων µε συντελεστή επί της ονοµαστικής αξίας θα
ορίζεται ως ακολούθως:

α. Έως τέσσερα (4), για προγράµµατα ανάθεσης έργου στην
εγχώρια βιοµηχανία, καθώς και για προγράµµατα υπέρ των Ενό-
πλων Δυνάµεων, τα οποία δεν περιλαµβάνουν παράδοση υλικών
ή υπηρεσιών.

β. Έως έξι (6) για προγράµµατα παράδοσης υλικών ή υπηρε-
σιών στις Ένοπλες Δυνάµεις.

6. Η δήλωση βούλησης υπαγωγής στις διατάξεις του παρόν-
τος δεν απαλλάσσει τους υπαίτιους για πράξεις ή παραλείψεις
που αφορούν στη διασφάλιση των συµφερόντων του Δηµοσίου
κατά την υλοποίηση ΣΑΩ και τη χορήγηση έγκυρων και εν ισχύ
εγγυητικών επιστολών καλής εκτέλεσης των συµβάσεων.

7. Με απόφαση του Υπουργού Εθνικής Άµυνας ρυθµίζεται
κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια σε σχέση µε τις διαδικασίες που πε-
ριγράφονται στις παραγράφους 4 και 5. Η έκδοση της ως άνω
απόφασης δε συνιστά προϋπόθεση για την εφαρµογή του πα-
ρόντος.

8. Από τη θέση σε ισχύ του παρόντος νόµου καταργείται το
άρθρο 87 του ν. 3883/2010 (Α’ 167) και το άρθρο 3 του ν.
4284/2014 (Α’ 190).

9. Έννοµα αποτελέσµατα που έχουν παραχθεί από την εφαρ-
µογή του άρθρου 3 του ν. 4284/2014, δεν θίγονται. Διαδικασίες
που είχαν εκκινήσει µε βάση τις διατάξεις του άρθρου αυτού και
αφορούν µόνο σε ΣΑΩ των οποίων η ηµεροµηνία λήξης τους δεν
είχε παρέλθει έως τις 10.9.2014, συνεχίζουν να υλοποιούνται µε
βάση τα καθοριζόµενα στις ίδιες διατάξεις µέχρι την ολοκλή-
ρωσή  τους.

Άρθρο τέταρτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Συνεργα-
σίας που κυρώνεται από την ηµεροµηνία της τελευταίας γραπτής
γνωστοποίησης µε την οποία το ένα Υπουργείο θα ενηµερώνει
το άλλο για την ολοκλήρωση των σχετικών εσωτερικών διαδικα-
σιών για τη θέση του σε ισχύ.

Αθήνα,                                     2016

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ ΚΑΙ                   2. ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ,  
ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ                           ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ 

ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ                    ΚΑΙ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

3. ΕΘΝΙΚΗΣ ΑΜΥΝΑΣ                  4. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ 

5. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 6. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ
ΚΑΙ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ

ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει
το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών
ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το Σώ-

µα παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε τώρα στο δεύτερο

νοµοσχέδιο.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
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θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας της Κορέας για την Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων
Στρατιωτικών Πληροφοριών».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση
της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Κορέας για την
Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Στρατιωτικών Πληροφο-
ριών» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Κορέας για την Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Στρατιω-
τικών Πληροφοριών

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Κο-
ρέας για την Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Στρατιωτικών
Πληροφοριών, που υπογράφηκε στη Σεούλ της Κορέας στις 3
Δεκεµβρίου 2013, το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην Ελ-
ληνική, Κορεατική και Αγγλική γλώσσα, έχει ως εξής:
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ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7193



7194 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7195



7196 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7197



7198 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7199



7200 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7201



7202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7203



7204 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7205



7206 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7207



7208 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7209



7210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7211



7212 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7213



7214 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7215



7216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7217



7218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7219



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου XIV
παράγραφος 1 αυτής. 

Αθήνα,                                     2016

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΕΘΝΙΚΗΣ 2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ
ΑΜΥΝΑΣ

3. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ, 4. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ»
ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει
το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών
ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το Σώ-

µα παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Πριν εισέλθουµε στο επόµενο θέµα της σηµερινής συνεδρία-

σης, θα κάνουµε ένα πολύ σύντοµο διάλειµµα τριών λεπτών, για
να λάβουν τις θέσεις τους οι µετέχοντες στη διαδικασία.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)

7220 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση. 
Εισερχόµεθα στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ
ΑΙΤΗΣΕΙΣ ΑΡΣΗΣ ΑΣΥΛΙΑΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε το άρθρο 62 του
Συντάγµατος και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις αιτήσεις
άρσης της ασυλίας των Βουλευτών κυρίων Γεωργίου Σταθάκη
και Παύλου Πολάκη. 

Από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας ανακοινώθηκαν οι εκθέσεις της επιτροπής στις 22
Μαρτίου 2016. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 83 του Κανονισµού, η Βουλή δεν εισέρ-
χεται στην ουσία των υποθέσεων αλλά ερευνάται µόνο εάν η
πράξη, για την οποία ζητείται η άρση της ασυλίας, συνδέεται µε
την πολιτική ή κοινοβουλευτική δραστηριότητα του Βουλευτή ή
εάν η δίωξη, η µήνυση ή η έγκληση υποκρύπτει πολιτική σκοπι-
µότητα. 

Επίσης, σύµφωνα µε το άρθρο 83 παράγραφος 7 του Κανονι-
σµού της Βουλής, η Βουλή αποφασίζει µε ανάταση του χεριού ή
έγερση επί της αιτήσεως της εισαγγελικής αρχής, κατά τη δια-
δικασία του άρθρου 108 παράγραφος 1 εδάφιο β’.

Ο λόγος δίνεται πάντα, εφόσον ζητηθεί, στον Βουλευτή, στον
οποίο αφορά η αίτηση και στους Προέδρους των Κοινοβουλευ-
τικών Οµάδων ή στους αναπληρωτές τους.

Υπενθυµίζω ότι, σύµφωνα µε την απόφαση της Διάσκεψης των
Προέδρων της 23ης Μαρτίου 2005, έχουµε δεχθεί επί των αιτή-
σεων άρσης ασυλίας η Βουλή να αποφασίζει µε ονοµαστική ψη-
φοφορία και µε ψηφοδέλτιο. Το ψηφοδέλτιο, στο οποίο ο κάθε
συνάδελφος θα αναγράφει το όνοµά του, την εκλογική του πε-
ριφέρεια και την Κοινοβουλευτική Οµάδα, στην οποία ανήκει, θα
καταχωρίζεται στο αντίστοιχο Πρακτικό. Ανταποκρινόµαστε έτσι
στις διατάξεις του άρθρο 83 του Κανονισµού της Βουλής, που
απαιτεί φανερή ψηφοφορία.

Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των περιπτώσεων
της σηµερινής ειδικής ηµερήσιας διάταξης, θα προχωρήσουµε
σε ονοµαστική ψηφοφορία, όπως σας περιέγραψα.

Η πρώτη υπόθεση αφορά στον συνάδελφο κ. Γεώργιο Στα-
θάκη και η δεύτερη στον συνάδελφο κ. Παύλο Πολάκη.

Επί της πρώτης αιτήσεως, υπάρχει συνάδελφος, που ζητά τον
λόγο, κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού, το οποίο σας διάβασα
πριν, δηλαδή είτε ο Βουλευτής, τον οποίον αφορά η αίτηση, ή
κάποιος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα µπορούσα να
έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν θα
µιλήσουν όλοι γενικά. Το άρθρο 108 λέει ποιοι έχουν δικαίωµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Είµαι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το ξέ-
ρω. Δεν σας απαντώ. Διασαφηνίζω.

Κύριε Πολάκη, κύριε Σταθάκη, θέλετε τον λόγο;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ναι,

κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο χρό-

νος είναι για όλους πέντε λεπτά.
Ορίστε, κύριε Πολάκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νιώθω την ανάγκη να το-
ποθετηθώ επί του ζητήµατος της άρσης ασυλίας µου, όπως το-
ποθετήθηκα και στην επιτροπή, η οποία γνωµοδότησε να µην
αρθεί. Όµως, για να λυθούν κάποιες παρεξηγήσεις που κυκλο-
φορούν, θα πω ένα σύντοµο ιστορικό για το τι έχει συµβεί και
γιατί διαβιβάστηκε η παραγγελία για την άρση ασυλίας.

Στις 11 Σεπτεµβρίου του 2011 και το χρονικό διάστηµα το
οποίο ήµουν Δήµαρχος Σφακίων, εντελώς αψυχολόγητα, ξαφ-
νικά και αχαρακτήριστα ο τότε Υπουργός Ναυτιλίας, ο κ. Χρυσο-
χοΐδης, στις 6 Σεπτεµβρίου και ώρα δέκα το πρωί, βγάζει µία

απόφαση, για να δέσουν αναγκαστικά όλα τα πλοία τα οποία
έπλεαν στον ελληνικό χώρο και τα οποία είχαν πιστοποιητικό
αξιοπλοΐας από τον ρωσικό νηογνώµονα.

Θέλω να θυµίσω ότι το 2010 είχε καταργηθεί ο ελληνικός νη-
ογνώµονας και αναγκάστηκαν πάρα πολλές ακτοπλοϊκές επιχει-
ρήσεις, να πάρουν πιστοποιητικά από άλλους νηογνώµονες,
όπως τον αγγλικό, τον ιταλικό, τον ρωσικό.

Εκείνο το πρωί, λοιπόν, µετά από εισήγηση των υπηρεσιακών
παραγόντων των λιµενικών ότι τα πιστοποιητικά του ρωσικού νη-
ογνώµονα δεν είναι αξιόπιστα, έβγαλε µία εντολή ο κ. Χρυσοχοΐ-
δης και έδεσαν ενενήντα πλοία σε όλη την Ελλάδα, µικρά ή
µεγάλα, τα οποία είχαν πιστοποιητικό αξιοπλοΐας από τον ρωσικό
νηογνώµονα. Έδεσαν από την Τήλο και τη Σύµη µέχρι τον Άη
Στράτη, µέχρι Οθωνούς, Μαθράκι, Ερεικούσσα, σε όλα τα Ιόνια
και έδεσαν και µια σειρά από ηµερόπλοια ή µικρής ακτοπλοΐας,
όπως ήταν και τα δύο πλοία της ανώνυµης ναυτιλιακής εταιρείας
νοτιοδυτικής Κρήτης, της ΑΝΕΝΔΥΚ, τα οποία κάνουν το δροµο-
λόγιο Αγία Ρούµελη-Σφακιά. Η Αγία Ρούµελη είναι η έξοδος του
φαραγγιού της Σαµαριάς προς τη θάλασσα.

Αυτό είχε σαν αποτέλεσµα, επειδή η εντολή αυτή δόθηκε στις
10.00’το πρωί, να εγκλωβιστούν στο φαράγγι της Σαµαριάς πάνω
από εφτακόσια άτοµα, τα οποία είχαν µπει στο φαράγγι από τις
6.00’η ώρα το πρωί και δεν υπήρχε τρόπος να φύγουν από την
Αγία Ρούµελη και να γυρίσουν σε µέρος που είχε οδική σύνδεση
-γιατί εκεί δεν πάει δρόµος- για να γυρίσουν στα ξενοδοχεία
τους, γιατί ήταν από όλη την Κρήτη. 

Μάλιστα γύρω στα πεντακόσια άτοµα δεν µπήκαν εκείνη την
ώρα στο φαράγγι, γιατί είχε έρθει εν τω µεταξύ η εντολή, που
έλεγε ότι δεν υπάρχει τρόπος να φύγουν. 

Κάναµε µια συνεννόηση µε τον Γενικό Γραµµατέα της Αποκεν-
τρωµένης Διοίκησης, τον κ. Καρούντζο τότε, να επιτρέψει να γίνει
τουλάχιστον ένα δροµολόγιο από ένα από αυτά τα δύο πλοία,
του «ΣΑΜΑΡΙΑ» και του «ΔΑΣΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗ», όπως είναι τα ονό-
µατά τους, για να µπορέσουν να απεγκλωβίσουν τον κόσµο. 

Κατ’ αρχάς υπήρξε µια συµφωνία σε αυτό. Όµως, δυστυχώς,
βρέθηκε κάποιος διοικητής του Λιµενικού στα Χανιά, ο οποίος -
βασιλικότερος του βασιλέως- αποφάσισε ότι δεν µπορεί να γίνει
κανένα τέτοιο δροµολόγιο. Το ίδιο καράβι που απαγόρευσε, το
πρωί είχε κάνει το ανάποδο δροµολόγιο, από χώρα Σφακίων
προς Αγία Ρούµελη και πήγε επισκέπτες εκεί. Τελικά αποφάσισαν
ότι δεν θα γίνει το δροµολόγιο και ο κόσµος θα µείνει εκεί. 

Εν τω µεταξύ άρχισε να γίνεται µια µεγάλη βαβούρα στο δια-
δίκτυο, ότι εγκλωβίζονται επισκέπτες στο φαράγγι της Σαµαριάς,
τι πράγµατα είναι αυτά, να παραπονιούνται τα τουριστικά γρα-
φεία, να υπάρχουν απειλές για αγωγές γιατί έχαναν πτήσεις κά-
ποιοι άνθρωποι που έφευγαν το ίδιο βράδυ κ.λπ..

Για τις επόµενες µέρες το πρόβληµα είχε λυθεί. Βρέθηκε άλλο
καράβι να έρθει, που θα έκανε τα δροµολόγια. Όµως εκείνη τη
µέρα δεν γινόταν. Έχουµε φτάσει ήδη 2.00’η ώρα το µεσηµέρι.
Σε εκείνη τη φάση πήραµε την απόφαση από τον δήµο ότι
έπρεπε να λυθεί το πρόβληµα και έπρεπε αυτός ο κόσµος να
µπορέσει να επιστρέψει στη βάση του. 

Με το νοσοκοµειακό φουσκωτό του δήµου τότε µαζί µε τον
πρόεδρο της εταιρείας πήγαµε στην Αγία Ρούµελη, βρήκαµε το
καράβι στο οποίο είχαν δώσει εντολή να πάει στη Σούγια και να
φύγει από εκεί. Το σταµατήσαµε, ήρθε το Λιµενικό, µας συνέ-
λαβε και έγιναν διαδικασίες µέχρι το απόγευµα. Είχε σταµατήσει
στη Σούγια το καράβι. 

Έγινε µια ολόκληρη προσπάθεια πάλι µε τον κ. Χρυσοχοΐδη,
τον κ. Όθωνα, τους Βουλευτές του νοµού. Δυστυχώς κανείς δεν
έπαιρνε απόφαση. Δεν µπορούσε κανείς να πάρει απόφαση να
κάνει ένα δροµολόγιο, να απεγκλωβίσει εξακόσιους ανθρώπους.

Οπότε παίρνοντας την ευθύνη εκείνης της κατάστασης, µαζί
µε κατοίκους από την Αγία Ρούµελη, οι οποίοι εν τω µεταξύ είχαν
έρθει εκεί, ανεβήκαµε πάνω στο καράβι και είπαµε στον καπετά-
νιο ότι πρέπει να πάρουµε τον κόσµο. Φύγαµε, λοιπόν, από τη
Σούγια, πήγαµε στην Αγία Ρούµελη, βάλαµε τον κόσµο µέσα, τε-
τρακόσια-πεντακόσια άτοµα κ.λπ., τους αποβιβάσαµε στη χώρα
των Σφακίων, από όπου και γύρισαν στη βάση τους. 

Αυτό κάποιοι το θεώρησαν µεγάλη προσβολή των οσίων και
των ιερών της φυλής. Την επόµενη µέρα συνέλαβαν τον καπετά-
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νιο κάλεσαν κι εµάς και κινήθηκε η διαδικασία. 
Λοιπόν, εγώ θεωρώ ότι αυτό που κάναµε, ήταν και δίκαιο και

αναγκαίο. Θεωρώ ότι η τοπική αυτοδιοίκηση ως τοπικός κυβερ-
νήτης µιας κοινωνίας πρέπει να λύνει προβλήµατα. Λύσαµε πρό-
βληµα εκείνη τη µέρα και δεν ξεφτιλιστήκαµε τελείως µε αυτή
την αχαρακτήριστη απόφαση, η οποία δηµιούργησε και άλλα πα-
ρεπόµενα. Αυτή η απόφαση δηµιούργησε πρόβληµα εφοδιασµού
της Γαύδου τις επόµενες µέρες, γιατί δεν µπορούσε να πάει πε-
τρέλαιο στις γεννήτριες που παράγουν ρεύµα στο νησί της Γαύ-
δου. 

Βέβαια µετά από ένα µήνα ο έλεγχος αξιοπλοΐας όλων των
συγκεκριµένων καραβιών, έδειξε ότι ήταν µια χαρά και µπορού-
σαν να πλέουν κανονικά. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Για αυτόν τον λόγο ζητάει την
άρση ασυλίας µου η Εισαγγελία Χανίων. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε κι εµείς. 
Κύριε Σταθάκη, θέλετε τον λόγο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Όχι, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ποιος

θέλει τον λόγο από τα κόµµατα; Θέλει κάποιος;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Εγώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ελάτε,

κύριε Λαµπρούλη, έχετε πέντε λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Όχι, κυρία Πρόεδρε, λίγα δευτε-

ρόλεπτα µόνο. Δεν πρόκειται να αξιοποιήσω όλο τον χρόνο. 
Στην επιτροπή συζητώντας το θέµα που αφορά τον κ. Στα-

θάκη, είχαµε επιφυλαχθεί. Βλέποντας τα στοιχεία, έχοντας υπ’
όψιν και τις απαλλακτικές αποφάσεις δικαστηρίων, εµείς δηλώ-
νουµε ότι θα ψηφίσουµε κατά της άρσης ασυλίας του κ. Στα-
θάκη. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί
των αιτήσεων της εισαγγελικής αρχής, µε τις οποίες ζητείται η
άρση της ασυλίας των συναδέλφων κυρίων Γεωργίου Σταθάκη
και Παύλου Πολάκη.

Προχωρούµε στη διεξαγωγή της ονοµαστικής ψηφοφορίας. 
Έχει καταρτισθεί ψηφοδέλτιο µε τα ονόµατα των συναδέλφων

για τους οποίους ζητείται η άρση της ασυλίας. Κάθε συνάδελφος
θα σηµειώνει την ψήφο του δίπλα στα ονόµατα των συναδέλφων,
για τους οποίους ζητείται η άρση της ασυλίας. 

Εκείνος που ψηφίζει υπέρ της άρσης της ασυλίας, σηµειώνει
την προτίµησή του δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη στήλη
«ΝΑΙ». Δηλαδή, λέει «ΝΑΙ» στην αίτηση του εισαγγελέως που
ζητεί την άρση της ασυλίας. 

Εκείνος που ψηφίζει κατά της άρσης της ασυλίας, σηµειώνει
την προτίµησή του δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη στήλη
«ΟΧΙ». 

Εκείνος που ψηφίζει «ΠΑΡΩΝ» θα το σηµειώνει στην αντί-
στοιχη στήλη του ψηφοδελτίου. 

Στο ψηφοδέλτιο θα αναγράφει κάθε συνάδελφος το όνοµά
του, την εκλογική του περιφέρεια και την Κοινοβουλευτική
Οµάδα στην οποία ανήκει. Θα το υπογράφει, γιατί η ψηφοφορία
είναι ονοµαστική. 

Στη συνέχεια µε την εκφώνηση του ονόµατός του από τους επί
του καταλόγου συναδέλφους, θα παραδίδει το ψηφοδέλτιο
στους συναδέλφους κ. Παναγιώτα Δριτσέλη από τον ΣΥΡΙΖΑ και
κ. Απόστολο Βεσυρόπουλο από τη Νέα Δηµοκρατία, οι οποίοι θα
το µονογράφουν και θα ανακοινώνουν ότι ο Βουλευτής ψήφισε. 

Μετά το τέλος θα γίνει καταµέτρηση των ψήφων από τους συ-
ναδέλφους που προανέφερα, όπως θα προκύψουν από τα ψη-
φοδέλτια, τα οποία θα καταχωριστούν µαζί µε το πρωτόκολλο
της ψηφοφορίας στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το Σώ-

µα συνεφώνησε οµοφώνως.
Σας ενηµερώνω ότι έχουν έρθει στο Προεδρείο επιστολές και

τηλεοµοιοτυπίες (φαξ) συναδέλφων, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α
του Κανονισµού της Βουλής, µε τις οποίες γνωστοποιούν την
ψήφο τους. Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολο-
γιστούν στην καταµέτρηση, η οποία θα ακολουθήσει. 

Καλούνται επί του καταλόγου οι συνάδελφοι κ. Αναστασία
Γκαρά από τον ΣΥΡΙΖΑ και κ. Ιωάννης Κεφαλογιάννης από τη Νέα
Δηµοκρατία. 

Θα προηγηθούν για την ψηφοφορία τα µέλη της επιτροπής,
που πρέπει να φύγουν επειγόντως. 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου. 
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα κα-
ταλαµβάνει ο Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑ-
ΜΑΝΗΣ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Υπάρχει συνάδελφος,

ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Ο κ. Νεκτάριος Σαντορινιός προσήλθε στην ψηφοφορία λίγο

µετά την κήρυξη της λήξης της από τον Πρόεδρο. Κατόπιν τού-
του δεν συνυπολογίζεται η ψήφος του. 

Η επιστολή η οποία απεστάλη στο Προεδρείο από τον συνά-
δελφο κ. Δηµήτριο Μάρδα, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κα-
νονισµού της Βουλής, καταχωρίζεται στα Πρακτικά. 

(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:

7222 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7223



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι έχουν έλθει στο Προεδρείο επι-
στολές των συναδέλφων κ.κ. Σπυρίδωνα Λάππα, Ζωής Λιβανίου,
Παναγιώτη Σκουρλέτη και Έφης Γεωργοπούλου, οι οποίοι µας
γνωστοποιούν ότι δεν θα παρευρεθούν στη σηµερινή ονοµαστική
ψηφοφορία και ότι αν ήταν παρόντες θα ψήφιζαν «όχι». 

Οι επιστολές αυτές, οι οποίες εκφράζουν πρόθεση ψήφου, θα
καταχωρισθούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης αλλά
δεν συνυπολογίζονται στην καταµέτρηση των ψήφων. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:

7224 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7226 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7228 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι ο Γενικός Γραµµατέας της Κεντρικής Επι-
τροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριος
Κουτσούµπας και οι Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν
πρόταση νόµου: «Άµεσα µέτρα για την προστασία των ανέργων». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυ-

ρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση και διαλογή
των ψηφοδελτίων για την εξαγωγή του αποτελέσµατος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γενικό
Λύκειο Λασιθίου (Α’ Τµήµα).

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Να σηµειώσω ότι αυτήν τη στιγµή η Βουλή έχει ολοκληρώσει

ουσιαστικά τις εργασίες της και απλώς κάνουµε καταµέτρηση.
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Καλαµάνης) Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της διε-
ξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας επί της αίτησης άρσης
ασυλίας των συναδέλφων Βουλευτών.

Ψήφισαν συνολικά 187 Βουλευτές.
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Γεωργίου Σταθάκη:

Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 28.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 151.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 8 Βουλευτές.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται.
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Παύλου Πολάκη:
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 34.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 145.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 8 Βουλευτές.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται.
(Το πρωτόκολλο και τα ψηφοδέλτια της διεξαχθείσης ονοµα-

στικής ψηφοφορίας καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως
εξής:
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7230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7231



7232 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7233



7234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7235



7236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7237



7238 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7239



7240 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7241



7242 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7243



7244 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7245



7246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7247



7248 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7249



7250 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7251



7252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7253



7254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7255



7256 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7257



7258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7259



7260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7261



7262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7263



7264 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7265



7266 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7267



7268 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7269



7270 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7271



7272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7273



7274 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7275



7276 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7277



7278 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7279



7280 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7281



7282 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7283



7284 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7285



7286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7287



7288 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7289



7290 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7291



7292 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7293



7294 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7295



7296 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7297



7298 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7299



7300 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7301



7302 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7303



7304 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7305



7306 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7307



7308 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7309



7310 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7311



7312 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7313



7314 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7315



7316 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7317



7318 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7319



7320 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7321



7322 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7323



7324 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7325



7326 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7327



7328 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7329



7330 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7331



7332 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7333



7334 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7335



7336 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7337



7338 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7339



7340 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7341



7342 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7343



7344 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7345



7346 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7347



7348 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7349



7350 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7351



7352 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7353



7354 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7355



7356 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7357



7358 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7359



7360 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7361



7362 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7363



7364 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7365



7366 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7367



7368 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7369



7370 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7371



7372 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7373



7374 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7375



7376 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7377



7378 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7379



7380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7381



7382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7383



7384 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7385



7386 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7387



7388 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7389



7390 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7391



7392 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7393



7394 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7395



7396 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7397



7398 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7399



7400 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7401



7402 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7403



7404 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7405



7406 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7407



7408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7409



7410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7411



7412 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7413



7414 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7415



7416 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7417



7418 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7419



7420 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Πέµπτης 28 Ιανουα-
ρίου 2016 (απόγευµα), της Δευτέρας 1ης Φεβρουαρίου 2016 και
της Παρασκευής 5 Φεβρουαρίου 2016 και ερωτάται το Σώµα αν
τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Πέµπτης 28 Ιανουαρίου 2016 (απόγευµα), της Δευτέρας 1ης
Φεβρουαρίου 2016 και της Παρασκευής 5 Φεβρουαρίου 2016
επικυρώθηκαν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 13.56’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Πέµπτη 31 Μαρτίου 2016 και ώρα 9.30’µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, µόνη συζήτηση και ψή-
φιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Προσαρµογή της Ελληνι-
κής Νοµοθεσίας στις διατάξεις: α) των Οδηγιών 2014/107/ΕΕ και
(ΕΕ) 2015/2060, β) των Οδηγιών 2014/86/ΕΕ και 2015/121/ΕΕ, γ)
της Οδηγίας 2013/61/ΕΕ και άλλες διατάξεις» σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Θ’ - 30 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7421

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                             ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


